
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6375 
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θήτριες και µαθητές και συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 5ο Δη-
µοτικό Σχολείο Αλίµου, σελ. 6408 

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6375, 6399, 6401, 6404,
6406, 6408 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 771 έως 843, σελ.

6375 - 6394 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6395 - 6398 
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 20 Ιανουαρίου 2025, σελ. 6399 
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας: 
i. µε θέµα: «Να στελεχωθεί µε όλο το απαραίτητο µόνιµο

προσωπικό το Αιµοδυναµικό Τµήµα του Γενικού Νοσοκο-
µείου Βόλου», σελ. 6399 

ii. µε θέµα: «Γιατί δεν προβαίνετε στην ακύρωση του µη
σύννοµου διορισµού του κ. Ι. Α. στη θέση του Υποδιοικητή
της 4ης ΔΥΠΕ;», σελ. 6401 

iii. µε θέµα: «Επιτακτική η ανάγκη λειτουργίας Μονάδας
Χηµειοθεραπείας στο Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας», σελ.
6402 

β) Προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών:  
i. µε θέµα: «Βόµβα από το Ελεγκτικό Συνέδριο για το Τα-

µείο Ανάκαµψης - Σκιές, καθυστερήσεις, απεντάξεις έργων
και κίνδυνος απώλειας κονδυλίων από τις κυβερνητικές επι-
λογές», σελ. 6404 

ii. µε θέµα: «Η διαπίστωση σοβαρών καθυστερήσεων και
παραλείψεων από το Ελεγκτικό Συνέδριο στην υλοποίηση
των έργων του Ταµείου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας»,
σελ. 6406 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. ,
σελ. 6375 - 6408

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 6375, 6399, 6401, 6404, 
6406, 6408

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 6400,  6401, 6402, 6403
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 6406, 6407
ΜΕΤΑΞΑΣ Κ. , σελ. 6400, 6401
ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ Α. , σελ. 6399, 6402, 6403
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ Ν. , σελ. 6404, 6405, 6406, 6407, 

6408
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 6404, 6405, 6406
ΠΑΠΠΑΣ Π. , σελ. 6401, 6402

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’

Παρασκευή 17 Ιανουαρίου 2025



Αθήνα, σήµερα στις 17 Ιανουαρίου 2025, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 9.01’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΟΔΥΣΣΕΑ ΚΩΝΣΤΑΝ-
ΤΙΝΟΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, καληµέρα σας. Αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 16-1-2025
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΝΔ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης

16 Ιανουαρίου 2025, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Θέσπιση προδιαγραφών ακινήτων βραχυχρό-
νιας µίσθωσης, περιβαλλοντική κατάταξη καταλυµάτων, απλού-
στευση διαδικασίας ίδρυσης τουριστικών επιχειρήσεων,
ειδικότερες διατάξεις ελέγχου και ενίσχυσης πλαισίου τουριστι-
κών υποδοµών και λοιπές επείγουσες διατάξεις»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από κ. Βασίλειο Μεταξά, Βου-
λευτή Μαγνησίας, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

K’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ B’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’

Παρασκευή 17 Ιανουαρίου 2025



6376 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6377



6378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6379



6380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6381



6382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6383



6384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6385



6386 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6387



6388 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6389



6390 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6391



6392 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6393



6394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6395

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ





ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025 6397



6398 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η ανακοίνωση των ανα-
φορών.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Δευτέρας 20 Ιανουαρίου 2025.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 352/10-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ανατολικής Αττικής της Κ.Ο. «ΝΕΑ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» κ. Γεωργίου
Βλάχου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα:
«Αναβάθµιση του κόµβου Παιανία - Κορωπί - Παιανία - Μαρκό-
πουλο στην Παιανία».

2. Η µε αριθµό 343/8-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α' Ανατολικής Αττικής της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ.
Εµµανουήλ Χριστοδουλάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος
και Ενέργειας µε θέµα: «Διασφάλιση του Νερού ως Δηµόσιο
Αγαθό: Συνέχιση της Παροχής Υπηρεσιών Υδροδότησης µε
ασφάλεια, καθολικότητα, υψηλή ποιότητα και προσιτές τιµές».

3. Η µε αριθµό 364/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α' Ανατολικής Αττικής της Κ.Ο. «ΣΥPIZA - ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜ-
ΜΑΧΙΑ» κ. Γεώργιου Καραµέρου προς τον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη µε θέµα: «Το µακελειό στους Θρακοµακεδόνες και η
εγκληµατικότητα που καλπάζει στην Ανατολική Αττική».

4. Η µε αριθµό 360/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας της Κ.Ο. «ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ» κ.
Βασίλειου Μεταξά προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων µε θέµα: «Άµεσα µέτρα για την αντιµετώπιση της ευ-
λογιάς των αιγοπροβάτων στη Μαγνησία και τη στήριξη των κτη-
νοτρόφων».

5. Η µε αριθµό 358/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α' Αθηνών της Κ.Ο. «ΝΕΑ ΑΡΙΣΤΕΡΑ» κ. Αθανάσιου Ηλιόπουλου
προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε θέµα:
«Επιτακτική η ανάγκη επαναφοράς της αναστολής µείωσης της
προσωπικής διαφοράς».

6. Η µε αριθµό 354/12-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κ.Ο. «ΝΙΚΗ» και Βουλευτή Α' Θεσσαλονίκης κ. Δηµη-
τρίου Νατσιού προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα:
«Ποια η σχέση της Νέας Δοµής Δυνάµεων µε τις Έκτακτες Κρί-
σεις στις ΕΔ».

7. Η µε αριθµό 372/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κ.Ο. «ΠΛΕΥΣΗ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ» και Βουλευτού Β1' Βό-
ρειου Τοµέα Αθηνών κυρίας Ζωής Κωνσταντοπούλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα: «Ανησυχητικά ευ-
ρήµατα στον Κηφισό».

Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις δεύτερου κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 344/8-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χίου της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Σταύρου Μιχαη-
λίδη προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης µε
θέµα: «Εργατικές Κατοικίες στα Καµπόχωρα της Xίου».

2. Η µε αριθµό 369/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας της Κ.Ο. «ΣΥΡΙΖΑ - ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ» κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας µε θέµα: «Αντιπληµµυρική θωράκιση Θεσσαλίας».

3. Η µε αριθµό 362/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιώς της Κ.Ο. «ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ»
κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων µε θέµα: «Τεράστιες οι ζηµίες στην παραγωγή
και το εισόδηµα των αγροτών της Κωπαΐδας και του παρακωπαϊ-
δικού πεδίου από την έλλειψη αρδευτικού νερού».

4. Η µε αριθµό 365/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κ.Ο. «ΝΕΑ ΑΡΙΣΤΕΡΑ» κ. Θε-
ανώς Φωτίου προς την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας µε θέµα: «Στον αέρα το πρόγραµµα των δωρεάν vo-
uchers για βρεφονηπιακούς σταθµούς λόγω µη κάλυψης των
προϋποθέσεων χρηµατοδότησης από την Εγγύηση για το Παιδί
(Child Guarantee) και το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας».

5. Η µε αριθµό 374/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κ.Ο. «ΠΛΕΥΣΗ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ» και Βουλευτού Β1’ Βό-

ρειου Τοµέα Αθηνών κ. Ζωής Κωνσταντοπούλου προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Οι δυσµενείς
συνέπειες και παρενέργειες της αλόγιστης εγκατάστασης ανε-
µογεννητριών».

6. Η µε αριθµό 348/10-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Αναστασίου
Νικολαΐδη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Ποιος
είναι ο κυβερνητικός σχεδιασµός για τις στρατιωτικές µονάδες
µε έδρα στην Περιφερειακή Ενότητα Δράµας».

7. Η µε αριθµό 353/10-1-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λάρισας της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Ευαγγε-
λίας Λιακούλη προς την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας µε θέµα: «Βυθίζεται» ο Νοµός Λάρισας από το δη-
µογραφικό - Μείον 1000 γεννήσεις!»

8. Η µε αριθµό 355/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κοζάνης της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Παρασκευά
Κουκουλόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών µε θέµα: «Χι-
λιάδες κενές οργανικές θέσεις στις δηµόσιες υπηρεσίες της δυ-
τικής Μακεδονίας».

9. Η µε αριθµό 356/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κιλκίς της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Στέφανου Πα-
ραστατίδη προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και
Αθλητισµού µε θέµα: «Ερωτήµατα σχετικά µε την υλοποίηση του
θεσµού των Κέντρων Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και Κατάρ-
τισης (Κ.Ε.Ε.Κ.)».

10. Η µε αριθµό 366/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Μιχαήλ
Κατρίνη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Αναλυτική
ενηµέρωση για τα στρατόπεδα που θα κλείσουν και το σχέδιο
αξιοποίησης τους».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 267/16-10-2024 ερώτηση της Βουλευτού Β3’
Νοτίου Τοµέα Αθηνών της Κ.Ο. «ΝΕΑ ΑΡΙΣΤΕΡΑ» κ. Θεανώς Φω-
τίου προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης µε
θέµα: «Να διασφαλιστούν τα εργασιακά δικαιώµατα και να ικα-
νοποιηθούν τα δίκαια αιτήµατα των εργαζοµένων σε πλατφόρµες
delivery».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό της η Γενική Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα για τα εξής:

«Με την παρούσα σας ενηµερώνουµε σχετικά µε τη συζήτηση
των επικαίρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου την Παρασκευή 17 Ιανουαρίου 2025, ότι οι επίκαιρες
ερωτήσεις που θα συζητηθούν είναι οι εξής: Η υπ’ αριθµόν 345/9-
1-2025, η υπ’ αριθµόν 361/13-1-2025, η υπ’ αριθµόν 1665/19-11-
2024, η υπ’ αριθµόν 350/10-1-2025 και η υπ’ αριθµόν
373/13-1-2025.

Ξεκινάµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 361/13-1-2025 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας της Κ.Ο.
«ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ» κ. Βασιλείου Μεταξά
προς τον Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Να στελεχωθεί µε όλο το
απαραίτητο µόνιµο προσωπικό το Αιµοδυναµικό Τµήµα του Γενι-
κού Νοσοκοµείου Βόλου».

Ελάτε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, η ερώτηση αφορά το Αιµοδυ-

ναµικό Τµήµα του Νοσοκοµείου Βόλου όπου απαιτείται η άµεση
ενίσχυση µε γιατρούς, προσωπικό και όλο τον απαραίτητο εξο-
πλισµό, ώστε να παρέχονται οι αντίστοιχες υπηρεσίες σε όλους,
όλο το εικοσιτετράωρο, όλο τον χρόνο δωρεάν.

Ποια είναι η κατάσταση αυτήν τη στιγµή στο Αιµοδυναµικό
Τµήµα; Κατ’ αρχάς δεν χρειάζεται να συζητήσουµε για την ανα-
γκαιότητα ύπαρξής του σε µια περιοχή, σε έναν νοµό, όπως ο
Νοµός Μαγνησίας. Είναι χαρακτηριστικό ότι από τον Ιούλιο του
2022 έχουν γίνει περίπου χίλες επτακόσιες στεφανιογραφίες, πε-
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ρίπου πεντακόσιες πενήντα αγγειοπλαστικές στεφανιαίων αγ-
γείων και άλλες επεµβάσεις και παρεµβάσεις, ενώ το τµήµα λει-
τουργεί µόλις τρεις µέρες την εβδοµάδα, µε έναν επικουρικό
γιατρό. Ήταν ένας επεµβατικός καρδιολόγος ο οποίος από τον
Ιούλιο του 2022 ως τον Ιούλιο του 2023 είχε µετακινηθεί από το
Παπαγεωργίου της Θεσσαλονίκης και από τον Αύγουστο του
2023 έως σήµερα υπηρετεί ως επικουρικός. Ουσιαστικά µιλάµε
για ένα τµήµα το οποίο βρίσκεται στον αέρα, είναι ένα µισόκλει-
στο τµήµα, που -επαναλαµβάνω- λειτουργεί µόλις τρεις µέρες
την εβδοµάδα, µε έναν συµβασιούχο επικουρικό γιατρό, που ση-
µαίνει πως ανά πάσα στιγµή µπορεί να πάψει να υπάρχει ως
τµήµα. Δηλαδή αν αποφασίσει ο γιατρός ή αν σταµατήσει η σύµ-
βαση, θα σταµατήσει να υπάρχει ως τµήµα. Είναι, δηλαδή, στον
αέρα, όπως φυσικά πολλά άλλα τµήµατα σε όλη την Ελλάδα, που
κρατιούνται έτσι κι αλλιώς µε νύχια και µε δόντια από τις προ-
σπάθειες και θυσίες του ιατρικού νοσηλευτικού και διοικητικού
προσωπικού. Εκεί έχει οδηγήσει η πολιτική της Κυβέρνησης.

Στη βάση αυτή η ερώτηση είναι πολύ απλή. Τι µέτρα προτίθε-
στε να πάρετε για να στελεχωθεί πλήρως το Αιµοδυναµικό Τµήµα
µε πρόσληψη όλου του αναγκαίου προσωπικού, ξεκινώντας από
τον γιατρό, δηλαδή µε προκήρυξη για θέσεις µόνιµων γιατρών
και φυσικά όλο το υπόλοιπο προσωπικό που απαιτείται, προκει-
µένου να λειτουργεί όλες τις ηµέρες του χρόνου και να παρέχει
δωρεάν τις υπηρεσίες στους ασθενείς;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Καλή χρονιά µε υγεία εύχοµαι.
Ένα λεπτό για να καταλάβουµε για τι µιλάµε και να καταλάβει

και ο ελληνικός λαός που µας ακούει. Ειδική Μονάδα Αιµοδυνα-
µικής εντάχθηκε στο Καρδιολογικό Τµήµα του Γενικού Νοσοκο-
µείου Βόλου, συνεπώς δεν αποτελεί ξεχωριστό τµήµα, αλλά
υπάγεται στο καρδιολογικό. Στο οργανόγραµµα, δηλαδή, του νο-
σοκοµείου δεν υπάρχει ξεχωριστή αιµοδυναµική µονάδα. Υπάρ-
χει καρδιολογικό τµήµα. Στο καρδιολογικό τµήµα προβλέπονται
εφτά οργανικές θέσεις. Θέλω λίγο την προσοχή σας, κύριε συ-
νάδελφε και κύριε Πρόεδρε, θα το καταλάβετε όλοι πολύ εύκολα.
Εφτά οργανικές προβλέπονται στο καρδιολογικό τµήµα. Πόσοι
γιατροί υπηρετούν σε επτά οργανικές; Εφτά. Είναι καλυµµένες
και οι εφτά.

Τι θα πει αυτό, κύριε συνάδελφε; Δύναται ο Υπουργός Υγείας
να προκηρύξει θέση µόνιµου γιατρού στο καρδιολογικό τµήµα
παραπάνω από επτά; Δηλαδή, µπορώ να προκηρύξω οκτώ;
Μπορώ να προκηρύξω δέκα; Μπορώ να προκηρύξω δώδεκα;
Όχι. Εκ του Συντάγµατος δεν µπορώ να προκηρύξω µόνιµη θέση
προσωπικού εάν δεν υπάρχει κενή οργανική. Άρα, στην προκει-
µένη περίπτωση έχουµε το 100% των οργανικών θέσεων καλυµ-
µένες µε γιατρούς. Άρα, αναγκαστικά αν θέλουµε έναν επιπλέον
γιατρό στη µονάδα αυτή για να κάνει κάτι επιπλέον, όπως στην
µονάδα αιµοδυναµικής, αυτός θα είναι αναγκαστικά επικουρικός.
Δεν µπορεί να είναι µόνιµος, γιατί δεν υπάρχει κενή µόνιµη θέση,
έως ότου αλλάξει ο οργανισµός του νοσοκοµείου. Ο οργανισµός
του νοσοκοµείου για να αλλάξει θέλει προεδρικό διάταγµα, δεν
αλλάζει µε νόµο. Άρα, πάρα πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα. Εί-
µαστε στη διαδικασία αλλαγής οργανογραµµάτων. Έχω ζητήσει
εγγράφως από όλα τα νοσοκοµεία να µου προτείνουν τα νέα ορ-
γανογράµµατά τους και έχει ξεκινήσει η διαδικασία συγγραφής
των νέων προεδρικών διαταγµάτων για να σταλούν προς το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας. Αλλά αυτό, επαναλαµβάνω, είναι µια
πολύ χρονοβόρα διαδικασία. 

Τώρα, πράγµατι στην ειδική µονάδα του αιµοδυναµικού, επι-
κουρικά των επτά, δηλαδή της καρδιολογικής, υπηρετεί ένας επι-
κουρικός γιατρός που είναι ειδικευµένος στην επεµβατική
καρδιολογία. Αυτός έχει πιάσει δουλειά στις 23 Αυγούστου του
2023 και η θητεία του λήγει στις 22 Αυγούστου του 2025. Προ-
βλέπεται παράταση µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του 2025, την οποία
και θα δώσουµε, το έχουµε ανακοινώσει. Καθηµερινά, όµως, δύο
γιατροί από τους επτά της καρδιολογικής µονάδας εκπαιδεύον-
ται στην επεµβατική καρδιολογία, ακριβώς για να µπορούν να κά-
νουν αυτήν τη δουλειά. Άρα, δεν υπάρχει καµµία περίπτωση να

µείνει µονάδα χωρίς γιατρό, δεν υπάρχει καµµία περίπτωση να
σταµατήσει το αιµοδυναµικό, το αίµα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ελάτε,

κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Κύριε Υπουργέ,

αναδείξατε µια σοβαρή πλευρά την οποία την επαναλαµβάνουµε
ως ΚΚΕ εδώ και πάρα πολύ καιρό. Αυτή τη φορά είναι τα οργα-
νογράµµατα, τα οποία πραγµατικά είναι απαρχαιωµένα, τα οποία
αντιστοιχούν σε άλλες εποχές και σε άλλες ανάγκες.

Νοµίζω ότι δεν µπορείτε και εσείς να κρύβεστε πίσω από τη
διαδικασία και πίσω από το χρονοβόρο της αλλαγής και της επι-
καιροποίησης των οργανογραµµάτων. Όποτε θέλετε κρύβεστε
πίσω απ’ αυτό, όποτε θέλετε τα επικαλείστε, όποτε θέλετε λέτε
ότι αυτά λένε και στη συγκεκριµένη περίπτωση δεν µπορούµε να
κάνουµε τίποτα άλλο και όποτε θέλετε να τα αλλάξετε στην κα-
τεύθυνση της πολιτικής και της στρατηγικής σας -δηλαδή της
ενίσχυσης της εµπορευµατοποίησης της υγείας, της ιδιωτικοποί-
ησης της παράδοσης τµηµάτων των νοσοκοµείων στους ιδιώτες
απευθείας, διώχνοντας τους ασθενείς στα ιδιωτικά κέντρα, εξοι-
κονοµώντας χρήµατα στο πλαίσιο της λεγόµενης δηµοσιονοµι-
κής πειθαρχίας, για να τα δίνετε σε άλλα µονοπώλια, για να τα
δίνετε στο ΝΑΤΟ, µας τα υπενθυµίζει και κάθε µέρα ο Γενικός
Γραµµατέας του Ρούτε που λέει «κόψτε από παιδεία, υγεία, συν-
τάξεις και αγοράστε όπλα»-, τα αλλάζετε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση.

Το ζήτηµα είναι πάρα πολύ απλό. Απαιτείται ή όχι σε µία πε-
ριοχή όπως ο Νοµός Μαγνησίας να υπάρχει τµήµα αιµοδυνα-
µικό, δηλαδή επεµβατική καρδιολογία, δηλαδή αγγειοπλαστικές,
δηλαδή στεφανιογραφίες, δηλαδή όλα αυτά που απαιτούνται σε
µια –να το πω έτσι- σύγχρονη κοινωνία, µε αυξηµένα τα κρού-
σµατα σε ασθένειες που αφορούν την καρδιά γενικότερα; Απαι-
τείται ή όχι να υπάρχει; Ή θα πρέπει οι ασθενείς να τρέχουν σε
άλλες πόλεις ή στα ιδιωτικά κέντρα υγείας και στη συγκεκριµένη
περίπτωση οι ασθενείς του Βόλου; Νοµίζουµε ότι δεν µπορείτε
να κρύβεστε πίσω από τα οργανογράµµατα που εσείς τα φτιά-
χνετε, οι διοικήσεις σας τα φτιάχνουν και που πρέπει εννοείται
να αλλάξουν προς όφελος των ασθενών και των λαϊκών οικογε-
νειών.

Το ζήτηµα είναι το εξής. Η απάντηση σας λέει ότι θα παραµεί-
νει το συγκεκριµένο τµήµα στον αέρα, µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου
του 2025 σε πρώτη φάση. Το εξασφαλίζετε και από εκεί και πέρα,
ερωτηµατικό. Και οι καρδιολόγοι, οι οποίοι κάνουν την εκπαί-
δευσή τους δεν περισσεύουν από το καρδιολογικό, ξαναλέω, σε
µια περιοχή µε ένα νοσοκοµείο, όπως ο Νοµός Μαγνησίας, µε τα
νησιά, µε τον τουρισµό τα καλοκαίρια, µε όλο αυτό που υπάρχει,
που τους µετακινείτε κιόλας κατά το δοκούν για να καλύψετε
άλλες τρύπες σε άλλα νοσοκοµεία ή σε κέντρα υγείας, όπως γί-
νεται και όπως κάνετε παντού. 

Εµείς, λοιπόν, ζητάµε ξεκάθαρη απάντηση που να λέει ότι θα
προκηρυχθεί θέση µόνιµου σε ένα συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα, καλύπτοντας τις πραγµατικές ανάγκες που υπάρχουν
αυτήν τη στιγµή στην περιοχή της Μαγνησίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,
κύριε Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Κύριε συνάδελφε, µε συγχωρείτε, αλλά είστε εξαιρετικά άδικος.
Πρώτα απ’ όλα δεν σας είπα ότι θα είναι στον αέρα. Σας είπα ότι
ο επικουρικός θα συνεχίσει. Σας είπα ότι ταυτόχρονα εκπαι-
δεύονται άλλοι δύο. Άρα, το τµήµα θα συνεχίσει να λειτουργεί. 

Προφανώς, θέλω κι εγώ να το κάνω στο νέο οργανόγραµµα
αυτόνοµο, αλλά η νοµοθεσία προβλέπει η διαδικασία γίνεται
µέσω του Συµβουλίου της Επικρατείας. Δεν υπάρχει τρόπος η
Βουλή να προσπεράσει τη διαδικασία, έχει κριθεί από το Σ.τ.Ε.
παράνοµο. 

Προσέξτε, όµως. Γιατί δεν λέµε ένα µπράβο στην Κυβέρνηση
που ίδρυσε το αιµοδυναµικό; Η αιµοδυναµική µονάδα στο Βόλο
υπήρχε, κύριε συνάδελφε, πριν την Κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη; Όχι. Το αιµοδυναµικό εργαστήριο του Βόλου ξεκί-
νησε τη λειτουργία του στις 26 Ιουλίου του 2022, δηλαδή επί Κυ-
βερνήσεως Κυριάκου Μητσοτάκη. Και, µάλιστα, από τότε που
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ξεκίνησε έχει κάνει, προσέξτε, πάρα πολλές, διακόσιες ενενήντα
πέντε στεφανιογραφίες µέσα στο 2022, επτακόσιες τριάντα τρεις
στεφανιογραφίες το 2023, το 2024, ήδη πριν τους τελευταίους
δύο µήνες, εξακόσιες ενενήντα επτά στεφανιογραφίες και θα
πάνε πάνω από οκτακόσιες, σύνολο χίλιες επτακόσιες είκοσι
πέντε, αγγειοπλαστικές σύνολο πεντακόσιες τριάντα επτά. Αυτές
οι στεφανιογραφίες και αυτές οι αγγειοπλαστικές δεν µπορού-
σαν να γίνουν στο νοσοκοµείο του Βόλου µέχρι την Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη. Άρα, δεν περιµένουµε το ΚΚΕ να µας
πει για την αξία της µονάδας αιµοδυναµικού στο νοσοκοµείο του
Βόλου, διότι εµείς ιδρύσαµε τη µονάδα. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι εµείς ιδρύσαµε τη µονάδα. Λέτε εµείς να
θέλουµε να κλείσει η µονάδα την οποία εµείς ιδρύσαµε; Σας λέω,
λοιπόν, µην ανησυχείτε. Η µονάδα θα εξακολουθήσει να υπάρχει,
ο επικουρικός θα συνεχίσει να είναι εκεί, η εκπαίδευση των δύο
καρδιολόγων συνεχίζεται και αν χρειαστεί να πάρουµε πάλι επι-
κουρικό θα πάρουµε. Η µονάδα αιµοδυναµικής του Βόλου έχει
την υπογραφή του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη και της
Κυβερνήσεως του και σας ευχαριστούµε πάρα πολύ που ανα-
γνωρίζετε την καλή µας δουλειά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Έχει την υπογραφή
των γιατρών και των θυσιών τους.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αλλά
δεν άκουσα και ένα «εύγε» σε εµάς που την κάναµε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Είναι µισόκλειστο
το τµήµα, όπως το έχετε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Άκουσα µόνο γκρίνια. Γι’ αυτό σας λέω «συµµορία της µιζέριας»,
γιατί δεν έχετε ποτέ τον καλό λόγο στο στόµα σας. Το καλό δεν
θα το πείτε ποτέ.

Αν ξεκινούσατε να πείτε, µπράβο κύριε Υπουργέ, που η Κυβέρ-
νηση σας έκανε έστω το µισό βήµα που δεν υπήρχε, αλλά για να
γίνει ολόκληρο θα έπρεπε να γίνει έτσι, θα το δεχόµουν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Τα µπράβο τα
ακούτε κάθε µέρα από τους υγειονοµικούς!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όταν
αποκρύπτετε, όµως, ότι έρχεστε στη Βουλή και µου λέτε ότι κιν-
δυνεύει να κλείσει η µονάδα που εµείς ιδρύσαµε, µε συγχωρείτε,
αλλά πάει πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα συζη-
τηθεί η πέµπτη µε αριθµό 345/9-1-2025 επίκαιρη ερώτηση του
πρώτου κύκλου του ανεξάρτητου Βουλευτή Κιλκίς, κ. Πέτρου
Παππά προς τον Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Γιατί δεν προβαίνετε
στην ακύρωση του µη σύννοµου διορισµού του κ. Ι. Α. στη θέση
του Υποδιοικητή της 4ης ΔΥΠΕ;».

Ελάτε, κύριε Παππά.
ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναγκάζοµαι να επανέλθω µε µία νέα επίκαιρη

ερώτηση, τέσσερις µήνες µετά από την προηγούµενη επίκαιρη
ερώτηση που κατέθεσα σε εσάς και αφού κατέθεσα στο µεταξύ
και δύο αιτήµατα κατάθεσης εγγράφων στα οποία δεν πήρα καµ-
µία απάντηση τόσο προς το Υπουργείο Υγείας όσο και προς το
Υπουργείο Παιδείας σχετικά µε τον διορισµό του Υποδιοικητή
της 4ης Υγειονοµικής Περιφέρειας κ. Ιωάννη Ανδρίτσου, ο οποίος
κύριε Υπουργέ, είναι µη σύννοµος αν ισχύουν τα όσα ισχυριστή-
κατε εσείς εδώ σε αυτή την Αίθουσα στην απάντηση που µου δώ-
σατε τον Σεπτέµβριο, στην προηγούµενη σχετική ερώτησή µου.

Θα σας θυµίσω τα γεγονότα. Η απάντησή σας στην ερώτησή
µου σχετικά µε τον µεταπτυχιακό τίτλο που φαίνεται να κατέχει
ο Υποδιοικητής της 4ης ΔΥΠΕ, κ. Ανδρίτσος στην απόφαση διο-
ρισµού του είναι ότι κατέχει έναν άλλο τίτλο, από αυτόν που ανα-
φέρεται στην εν λόγω απόφαση. Μου είπατε εδώ ότι ο κ.
Ανδρίτσος κατέχει έναν τίτλο από το Πανεπιστήµιο Αιγαίου, ο
οποίος πουθενά δεν αναφέρεται στην απόφαση διορισµού του.
Αντίθετα, στην απόφαση διορισµού του, ο τίτλος που αναφέρεται
και που θεµελιώνει υποτίθεται το σύννοµο του διορισµού του,
δεν είναι προφανώς στην κατοχή του Υποδιοικητή της 4ης Υγει-
ονοµικής Περιφέρειας. Και ξέρετε γιατί; Διότι δεν υπάρχει αυτός
ο τίτλος που αναφέρεται. Το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσα-
λονίκης δεν έχει τέτοιο µεταπτυχιακό πρόγραµµα, όπως αυτό
που αναφέρεται στην απόφαση διορισµού του, την οποία υπέ-

γραψε το Υπουργείο Υγείας και εσείς.
Περίµενα µετά από τη δηµόσια παραδοχή από εσάς ότι είναι

κάτοχος ενός άλλου µεταπτυχιακού τίτλου, το λάθος να διορθω-
θεί, να αναζητηθεί ο πραγµατικός µεταπτυχιακός τίτλος που δια-
θέτει ο κ. Ανδρίτσος, αν διαθέτει, και παράλληλα να δοθούν
εξηγήσεις, γιατί µιλάµε για µια θέση υψηλής ευθύνης αυτή στην
οποία διορίσατε τον εν λόγω υποδιοικητή. Χειρίζεται και διαχει-
ρίζεται τις τύχες των υγειονοµικών δοµών της Μακεδονίας και
της Θράκης, µιας πολύ µεγάλης περιφέρειας. Αντ’ αυτού, σιωπή
ασυρµάτου.

Ζήτησα να δω, κύριε Πρόεδρε, όπως έχω το δικαίωµα και την
υποχρέωση ως Βουλευτής, τα πτυχία και τα πιστοποιητικά του
εν λόγω υποδιοικητή. Οι προϋποθέσεις για να διοριστεί είναι πολ-
λές. Δεν είναι µόνο το µεταπτυχιακό, είναι και η άριστη γνώση
ξένης γλώσσας. Ζήτησα να εδώ αν τα έχει αυτός ο άνθρωπος.
Δεν έλαβα τίποτα ούτε από το Υπουργείο Υγείας, ούτε από το
Υπουργείο Παιδείας.

Εγείρονται λοιπόν, κύριε Υπουργέ, λογικές ανησυχίες και αµ-
φιβολίες. Έχει ο κ. Ιωάννης Ανδρίτσος τα απαραίτητα τυπικά
προσόντα που προβλέπει ο νόµος ώστε να διοριστεί στην εξαι-
ρετικά ευαίσθητη θέση του υποδιοικητή της 4ης Υγειονοµικής Πε-
ριφέρειας;

Ο κόσµος της Θεσσαλονίκης και όλης της Μακεδονίας και της
Θράκης των οποίων τις υγειονοµικές δοµές έχει την ευθύνη του
ο εν λόγω άνθρωπος περιµένει απαντήσεις, κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θα µου επιτρέψετε το εξής σχόλιο εισαγω-

γικά και το κάνω επειδή σας συµπαθώ: Το γινάτι βγάζει µάτι. Αν
θυµάµαι καλά, ήσασταν γιατρός στο Νοσοκοµείο του Κιλκίς. Ο
κ. Ανδρίτσος ήταν διοικητής στο Νοσοκοµείο του Κιλκίς. Εικάζω,
από το γεγονός ότι κάνετε δεύτερη φορά την ίδια ερώτηση, ότι
εδώ υπάρχει και κάποιο προσωπικό στοιχείο. Δεν µπορώ να το
κρίνω διαφορετικά. Δηλαδή Βουλευτής να έρθει για τέτοιο θέµα
δεύτερη φορά στη Βουλή για το ίδιο πρόσωπο, είναι εντυπω-
σιακό. Είναι σίγουρα προσωπικό στοιχείο.

ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Αφού δεν πήρα απάντηση.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Συ-

νήθως το να µετατρέπεις τις κοινοβουλευτικές επίκαιρες ερωτή-
σεις σε προσωπικά θέµατα δεν είναι καλό πράγµα. Και για έναν
άνθρωπο γενικά συµπαθή όπως εσείς είναι και λίγο στοιχείο αρ-
νητικής έκπληξης. Θα σας συνιστούσα να µην µου την κάνετε
τρίτη φορά.

Να σας πω τώρα γιατί δεν λαµβάνετε τις απαντήσεις που θέ-
λετε. Διότι τις κάνετε σε λάθος Υπουργό. Σας το είπα και την πε-
ρασµένη φορά, αλλά δεν το καταλάβατε. Ο Υπουργός Υγείας δεν
ελέγχει τη νοµιµότητα κανενός τίτλου, κανενός προσώπου, ούτε
είµαι υποχρεωµένος, ούτε έχω τη σχετική υπηρεσία, ούτε µπορώ
να το κάνω. Τη δουλειά αυτή την κάνει το ΑΣΕΠ. Αν θέλετε λοιπόν
περισσότερα στοιχεία θα πάτε στο ΑΣΕΠ.

ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Έκανα και στο ΑΣΕΠ. Έκανα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Η

απάντηση που θα σας πω είναι η απάντηση που µου έχει δώσει
η Υπηρεσία µου µετά από την επικοινωνία µε το ΑΣΕΠ. Εγώ, εκ
του νόµου, µπορώ να διαλέξω και να διορίσω έναν από τους
τρεις που µου στέλνει επισήµως το Ανώτατο Συµβούλιο, το ΑΣΕΠ
δηλαδή.

Ένας από τους τρεις που µου έστειλε ήταν ο κ. Ανδρίτσος κι
εγώ τον διάλεξα νοµιµότατα βάσει της διαδικασίας που ακολού-
θησε το συµβούλιο. Αν το συµβούλιο έχει κάνει κάποιο λάθος,
ρωτήστε το συµβούλιο, όχι τον Υπουργό Υγείας. Όσον αφορά
τον Υπουργό Υγείας δεν αµφισβητώ ποτέ αυτά που λέει το συµ-
βούλιο, ούτε και είναι δική µου δουλειά.

Επί της ουσίας, και σας διαβάζω από τη Διεύθυνση Ανθρώπι-
νου Δυναµικού του Υπουργείου Υγείας: «Από τον φάκελο που
διαβίβασε το Ανώτατο Συµβούλιο Επιλογής Προσωπικού, ΑΣΕΠ,
στην Υπηρεσία προκύπτουν τα παρακάτω…» Μην τα διαβάσουµε
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όλα, είναι µιάµιση σελίδα, κρίµα είναι. Και καταλήγει το συµβού-
λιο: «Σύµφωνα µε το Συµβούλιο…» το ΑΣΕΠ δηλαδή «…εποµέ-
νως, από τα ανωτέρω αναφερόµενα προκύπτει ότι ο κ. Ιωάννης
Ανδρίτσος διαθέτει νόµιµο µεταπτυχιακό τίτλο στη διοίκηση». Τε-
λεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Κύριε Παππά, έχετε τον λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Υπουργέ, ο νόµος είναι νόµος και η

νοµιµότητα είναι νοµιµότητα. Γνωρίζω ότι σέβεστε τους νόµους
του κράτους και απορώ κι εγώ. Είναι και για µένα δυσάρεστη έκ-
πληξη από τη στιγµή που σας επισηµάνθηκε και το είδατε και
αναγνωρίζετε ότι στην απόφαση την οποία υπογράφετε εσείς,
όπως σας την έστειλε το ΑΣΕΠ -και το ερώτηµα δεν το έθεσα
µόνο στο Υπουργείο Υγείας, έκανα ΑΚΕ και στο Υπουργείο Παι-
δείας το οποίο, αν δεν κάνω λάθος, εποπτεύει τον ΑΣΕΠ- αναφέ-
ρεται ένας µεταπτυχιακός τίτλος ο οποίος είναι µη υφιστάµενος. 

Κύριε Υπουργέ, αυτός ο τίτλος για τον οποίο υπογράψατε ότι
έχει ο κ. Ανδρίτσος δεν υπάρχει στα ελληνικά πανεπιστήµια.
Έχετε έναν τίτλο σε απόφαση διορισµού ο οποίος δεν υπάρχει.
Αυτός ο τίτλος του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου που λέγεται:
«Μεταπτυχιακό στη Διαχείριση και Αξιολόγηση Εκπαιδευτικών
Μονάδων του Αριστοτέλειου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης» τον
οποίο λέτε ότι κατέχει ο κ. Ανδρίτσος δεν υπάρχει ως τίτλος.
Άρα, αυτό καθιστά την απόφαση διορισµού του κ. Ανδρίτσου
άκυρη.

Έχουµε έναν υποδιοικητή -µόλις διαβάσατε ξανά το ίδιο που
µου διαβάσατε την προηγούµενη φορά-  διορισµένο στην 4η Υγει-
ονοµική Περιφέρεια της Ελλάδας, ο οποίος σύµφωνα µε την από-
φαση διορισµού την οποία εσείς υπογράψατε, κύριε Υπουργέ,
κατέχει έναν τίτλο µη υφιστάµενο. Πόσο πιο απλό µπορεί να γίνει
για τον µέσο κοινωνό αυτό το πράγµα; Είναι µια παράνοµη από-
φαση διορισµού.

Ο εν λόγω άνθρωπος διαχειρίζεται την υγειονοµική τύχη εκα-
τοντάδων χιλιάδων ανθρώπων οι οποίοι προσφεύγουν στις υγει-
ονοµικές δοµές της Μακεδονίας και της Θράκης και µου το
οµολογείτε δεύτερη φορά. Σας το έστειλε το ΑΣΕΠ. Εµένα και
τον Έλληνα πολίτη δεν µας ενδιαφέρει ποιος το έστειλε. Γιατί,
λοιπόν, δεν µου απαντά το Υπουργείο Παιδείας στην ΑΚΕ που
έκανα τον Δεκέµβριο; Γιατί δεν διερευνήσατε κι εσείς για να µου
απαντήσετε; Υπογράψατε µια απόφαση. Αυτή η απόφαση έχει
έναν µη σύννοµο τίτλο.

Να υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε το προσοντολόγιο και το κα-
θηκοντολόγιο προβλέπεται ρητώς ότι στα απαραίτητα προσόντα
των διοικητών και των διοικητών των ΥΠΕ, όταν αυτοί κατέχουν
πτυχία όπως αυτά του κ. Ανδρίτσου, ο οποίος είναι πτυχιούχος
Φυσικής Αγωγής και Αθλητισµού του Ινστιτούτου Φυσικής Αγω-
γής και Αθλητισµού του Βουκουρεστίου στη Ρουµανία, πρέπει
να διαθέτουν και µεταπτυχιακό τίτλο είτε στη διοίκηση, είτε στον
τοµέα της υγείας. Από αυτά που µου λέτε εδώ, δεν τα διαθέτει ο
κ. Ανδρίτσος.

Προτίθεστε, λοιπόν, να ακυρώσετε τον διορισµό του κ. Ιωάννη
Ανδρίτσου ως υποδιοικητή της 4ης ΥΠΕ, καθώς προδήλως ο τίτ-
λος µεταπτυχιακών σπουδών του, ο οποίος αναφέρεται στην
απόφαση από το Υπουργείο σας, είναι µη υφιστάµενος;

Αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ, σίγουρα ότι µιλάµε για µια
θέση εξαιρετικής ευθύνης η οποία αφορά το ύψιστο αγαθό της
υγείας και της ζωής των ανθρώπων. Οι διοικητές και οι υποδιοι-
κητές των ΥΠΕ δεν είναι ένα απλό γρανάζι στην κρατική µηχανή.
Έχουν θέσεις ευθύνης, αρµοδιότητες µικρών Υπουργών στις πε-
ριφέρειές τους, για να το θέσω σχηµατικά.

Είναι προφανές, κύριε Υπουργέ, ότι αν δεν λάβω και σήµερα
επαρκείς απαντήσεις, αυτό θα είναι και το ύστατο κοινοβουλευ-
τικό µέσο το οποίο χρησιµοποιώ γι’ αυτή τη δυσώδη -θα πω- υπό-
θεση. Τον λόγο έχει η ελληνική δικαιοσύνη στην οποία άµεσα θα
προσκοµίσω τα Πρακτικά της Βουλής και κάθε άλλο στοιχείο που
διαθέτω, προκειµένου να διερευνηθεί η νοµιµότητα του διορι-
σµού του κ. Ανδρίτσου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κατ’
αρχάς, ευχαριστώ που επιβεβαιώσατε το εισαγωγικό µου σχόλιο.
Προφανώς υπάρχει προσωπικό στοιχείο εδώ, διότι κάνατε δεύ-
τερη ερώτηση, κάνατε ΑΚΕ και προαναγγείλατε και προσφυγή
στη δικαιοσύνη. Τι άλλο να κάνετε; Να πάτε να τον δείρετε;

ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Είναι µη νόµιµο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κάτι

σας έκανε ο κ. Ανδρίτσος.
ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν υπάρχει αυτός ο τίτλος.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μια-

µια οι δουλειές. Πρώτον, είπατε ότι το Υπουργείο Παιδείας είναι
το εποπτεύων Υπουργείο του ΑΣΕΠ. Λάθος είναι αυτό. Το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών είναι. Ίσως θα πρέπει να κάνετε την ερώτηση
στο Υπουργείο Εσωτερικών. Γιατί σας το λέω αυτό; Γιατί το
Υπουργείο Παιδείας µπορεί να σας απαντήσει, πράγµατι, για το
αν υπάρχει ή όχι αυτός ο µεταπτυχιακός τίτλος σπουδών, αλλά
το ΑΣΕΠ δεν κάνει µόνο αυτή τη δουλειά. Πολλές φορές το ΑΣΕΠ
ερµηνεύει, ως έχει δικαίωµα από τον νόµο, άλλα πράγµατα αν
έχουν ισοδυναµία µε µεταπτυχιακό τίτλο.

ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν υπάρχει αυτός ο τίτλος.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Άρα,

επαναλαµβάνω, την ερώτηση πρέπει να την κάνετε στο ΑΣΕΠ,
δηλαδή κοινοβουλευτικά στο Υπουργείο Εσωτερικών. Δηλαδή
κυνηγάτε λάθος Υπουργούς. Δεν πειράζει.

Και επανέρχοµαι. Εφόσον αποφασίσατε να πάτε στην ελληνική
δικαιοσύνη, θα αποφανθεί γι’ αυτό και η ελληνική δικαιοσύνη.

Διακινδυνεύω εδώ -δεν έχω ασχοληθεί και το λέω ειλικρινά,
καθώς δεν είναι δική µου δουλειά- µια πρόβλεψη. Μέχρι σήµερα
δεν έχω δει στο δικαστήριο να χάνει ο ΑΣΕΠ ποτέ, ούτε µια
φορά. Γιατί µέσα στον ΑΣΕΠ, για να γίνει αυτή η κρίση, υπάρχει
εκπρόσωπος του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.

Τώρα να πειστώ εγώ ότι ο κ. Πέτρος Παππάς έχει κατανοήσει
καλύτερα τη νοµική συγκρότηση ενός τίτλου από τη Νοµική Σύµ-
βουλο του Κράτους που είναι παρούσα στην επιτροπή οµολογώ
ότι θα εκπλαγώ. Δηλαδή εσείς λέτε ότι το ΑΣΕΠ έχει πλαστογρα-
φήσει έναν τίτλο. 

ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Είναι λάθος η απόφαση. Δεν ξέρω γιατί.
Δεν υπάρχει αυτός ο τίτλος.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Ωραία, αφού θα πάτε λοιπόν στο δικαστήριο, όταν τελειώσει
αυτή η υπόθεση ενηµερώστε µε και εµένα τι έχει συµβεί. Αν την
κερδίσετε, οµολογώ ότι θα σας πω µπράβο. 

ΠΕΤΡΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Σας παραπλάνησαν, κύριε Υπουργέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πι-

θανολογώ ότι θα τη χάσετε. Εξακολουθώ να έχω απόλυτη εµπι-
στοσύνη στο Ανώτατο Συµβούλιο Επιλογής Προσωπικού και
µεταξύ ηµών και υµών, µάλλον πιστεύω το ΑΣΕΠ θα αποδειχθεί
αληθινό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 1665/19-11-2024 ερώτηση εκ των
αναφορών-ερωτήσεων του Βουλευτή Δράµας της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Αναστασίου Νικολαΐδη προς τον Υπουργό
Υγείας µε θέµα: «Επιτακτική η ανάγκη λειτουργίας Μονάδας Χη-
µειοθεραπείας στο Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας».

Ορίστε, κύριε Νικολαΐδη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Και εγώ από τη µεριά µου θα ήθελα να ευχηθώ καλή χρονιά

και χρόνια πολλά σε όλους τους Έλληνες πολίτες. 
Κύριε Υπουργέ, στο Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας µε κοινή

υπουργική απόφαση έχει συσταθεί µονάδα χηµειοθεραπείας από
το 2022, όµως από τότε δεν έχει λειτουργήσει αν και έχει παρέλ-
θει µεγάλο χρονικό διάστηµα. Το γεγονός αυτό έχει ως συνέπεια
οι ογκολογικοί ασθενείς του Νοµού Δράµας να αναγκάζονται να
µεταβαίνουν για θεραπείες σε άλλες περιοχές της Βόρειας Ελ-
λάδας και κυρίως στη Θεσσαλονίκη στο Θεαγένειο Αντικαρκινικό
Νοσοκοµείο. Αποτέλεσµα αυτών των µετακινήσεων είναι τόσο οι
καρκινοπαθείς πολίτες του Νοµού Δράµας όσο και οι οικογένειές
τους να αναγκάζονται να υποµένουν τεράστια ταλαιπωρία σε µία
περίοδο που δίνουν µάχη µε τον καρκίνο. 

Το αίτηµα για δηµιουργία µονάδας χηµειοθεραπείας στο Γε-
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νικό Νοσοκοµείο Δράµας εκφράζει σύσσωµη η τοπική κοινωνία.
Μάλιστα, ο Σύλλογος Καρκινοπαθών για να στηρίξει την ανα-
γκαιότητα ίδρυσης της µονάδας έχει προχωρήσει και στη συλ-
λογή στοιχείων. 

Σύµφωνα µε αυτά πέρα από τους κοινωνικούς και ιατρικούς
λόγους για τους οποίους οι καρκινοπαθείς δεν πρέπει να µετα-
βαίνουν σε άλλες περιοχές υπάρχουν και οικονοµικοί λόγοι,
καθώς όπως αναφέρουν το 2023 το κράτος πλήρωσε 230.000
ευρώ για τις µετακινήσεις ασθενών από τη Δράµα στο Θεαγένειο
της Θεσσαλονίκης. Αυτό σηµαίνει ότι οι δικαιολογίες σχετικά µε
το κόστος λειτουργίας της µονάδας δεν ευσταθούν. Στέκοµαι σε
αυτό απ’ όσα αναφέρονται στη γραπτή ερώτηση, καθώς η Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας θέτει ζητήµατα κόστους και
οφέλους, ειδικά όταν πρόκειται για εύλογα κοινωνικά αιτήµατα
που αφορούν την ανακούφιση των πολιτών. 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: Σε ποιες
ενέργειες πρόκειται να προβείτε για να λειτουργήσει η Μονάδα
Χηµειοθεραπείας στο Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας, ώστε να ανα-
κουφιστούν οι ογκολογικοί ασθενείς του Νοµού Δράµας; Και
ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα ενεργειών σας και πότε θα τεθεί
σε λειτουργία η Μονάδα Χηµειοθεραπείας;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,

κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):

Κύριε συνάδελφε, αντεύχοµαι εννοείται και ευχαριστώ για τις
ευχές. 

Λοιπόν, κατ’ αρχάς να πούµε το εξής, οι προκηρύξεις θέσεων
προσωπικού, ειδικά του µόνιµου γίνονται πάντα κατόπιν προτά-
σεως της διοικήσεως του νοσοκοµείου και της υγειονοµικής πε-
ριφέρειας. Εµείς πάντα κάνουµε χαρτί και λέµε: «Ιεραρχήστε τις
ανάγκες σας. Πείτε µας ποιες είναι οι ανάγκες σας».

Για το Νοσοκοµείο της Δράµας µέσα στο 2024 προκηρύξαµε
τρεις θέσεις Επιµελητών Β’ Εσωτερικής Παθολογίας, µία θέση
Διευθυντού Εσωτερικής Παθολογίας, µία θέση Διευθυντού Επι-
µελητού Α’ Εσωτερικής Παθολογίας, µία θέση Επιµελητού Β’ για
τη ΜΕΘ και µία θέση Επιµελητή Α’ για τη ΜΕΘ. Και επίσης τώρα
στις 23 Δεκεµβρίου επαναπροκηρύξαµε, γιατί βγήκαν άγονες οι
πρώτες πλην των δύο τελευταίων, δύο θέσεις Επιµελητών Α’
Εσωτερικής Παθολογίας και δύο θέσεις Επιµελητών Β’ Εσωτερι-
κής Παθολογίας. Τώρα είναι ανοιχτή η πλατφόρµα, όπως µιλάµε.
Περιµέναµε ότι θα γίνει και µε τα νέα κίνητρα που θεσπίσαµε τα
θεσµικά, όπως γνωρίζετε. Άρα αυτές είναι οι θέσεις που έχουµε
προκηρύξει. Δυστυχώς, η Δράµα είναι ένα από τα νοσοκοµεία
στα οποία έχουµε πρόβληµα. 

Τώρα η Μονάδα Χηµειοθεραπείας ιδρύθηκε από τη δική µας
Κυβέρνηση, δεν υπήρχε, εννοώ ως σύσταση. Όµως, πράγµατι
δεν λειτουργεί. Και δεν λειτουργεί γιατί; Γιατί οι συνεχόµενες
προκηρύξεις θέσεων βγαίνουν άγονες. 

Εγώ, κύριε συνάδελφε, δεν έχω καµία, µα καµία πρόθεση να
µην επαναπροκηρύσσω διαρκώς τις θέσεις µέχρι την ώρα που
θα καλυφθούν. Και όπως ξέρετε και λεφτά ανέβασα και θεσµικά
τώρα κίνητρα ανέβασα και ψήφισα τον νόµο να µπορεί ο οικείος
δήµαρχος να πληρώνει τα χρήµατα για τη στέγαση. Πιστεύω ότι
στη Δράµα θα έχουµε κάποια κίνητρα, από τον δήµο εάν θυµάµαι
καλά, πρέπει να υπάρξει κάποια κίνηση εκεί εάν έχω πληροφο-
ρηθεί σωστά και θα έχουµε κάποια προσπάθεια να ενισχύσει ο
δήµος τους γιατρούς να πάνε εκεί ως κίνητρο επιπλέον. Μακάρι
να γίνει, θα είναι πολύ ευπρόσδεκτο. Όταν πάνε οι γιατροί θα λει-
τουργήσει η µονάδα. Εγώ δεν µπορώ να πάω να λειτουργήσω τη
µονάδα. Εγώ µπορώ να προκηρύξω τις θέσεις. Τις προκήρυξα;
Μάλιστα, Τις επαναπροκήρυξα; Μάλιστα. Αύξησα τα κίνητρα;
Μάλιστα. Τα ξανααύξησα; Μάλιστα. Θα δούµε. Η γνώση µας αν
θα έχουµε αυτή τη στιγµή επιτυχία στην προκήρυξη θα είναι γνω-
στή περίπου σε έναν µήνα από σήµερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,
κύριε Νικολαΐδη, έχετε τον λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε. 

Η απάντησή σας µε καλύπτει, κύριε Υπουργέ, γιατί επανερχό-
µαστε στο σοβαρό ζήτηµα της µη πλήρωσης θέσεων ιατρών στο

Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας. Εκεί είναι το πρόβληµα. Θα συµφω-
νήσω σε όλα µαζί σας. Θα πούµε, ναι, µπράβο στον Δήµαρχο
Δράµας που βγάζει ένα ποσό της τάξεως των 1.500 ευρώ επι-
πλέον για τους γιατρούς που θα έρθουν. 

Ποιο είναι το θέµα, όµως, κύριε Υπουργέ; Ο κ. Θεµιστοκλέους,
ο Υφυπουργός, πριν από ενάµιση χρόνο περίπου, σε περίοδο Ευ-
ρωεκλογών ήρθε και είπε ότι θα λειτουργήσει Μονάδα Χηµειοθε-
ραπείας. Είπε ότι είναι µεγάλη αναγκαιότητα. Ο κ. Θεµιστοκλέους
αυτό το είπε σε προεκλογική περίοδο, από τότε τίποτα. Αυτό
ζούµε στη Δράµα, Υπουργοί να επισκέπτονται τον νοµό µου µόνο
σε προεκλογική περίοδο, να τάζουν, να φεύγουν και µετά να λένε
αυτά που είπατε και εσείς. 

Ας έρθουµε στο προκείµενο, κύριε Γεωργιάδη. Για να καλυ-
φθούν οι θέσεις ιατρών στο Γενικό Νοσοκοµείο Δράµας θα πρέ-
πει να συµβούν και άλλα. Την προηγούµενη φορά µου είπατε ότι
δεν είναι της αρµοδιότητάς µου. Μα, αν θέλετε να έρθουν για-
τροί στο Νοσοκοµείο της Δράµας, θα πρέπει να ασχοληθούνε
και άλλα Υπουργεία και η Κυβέρνησή σας είναι για να συνεργά-
ζεται για να λυθούν προβλήµατα. 

Κύριε Γεωργιάδη, στη Δράµα δεν υπάρχει δρόµος για να έρ-
θουν οι γιατροί. Έχετε έρθει, τον ίδιο δρόµο περπατήσατε.
Εσείς, θα ερχόσασταν για γιατρός; Εγώ σας λέω «όχι». Δεν βάζει
σε κίνδυνο τη ζωή του ένας άνθρωπος. 

Στην προηγούµενη επίκαιρη για την πλήρωση των θέσεων εί-
χατε πει ότι έχουµε καλύψει τις διακόσιες µία, αν θυµάµαι καλά,
θέσεις από τις διακόσιες ενενήντα οκτώ. Από µόνος σας είχατε
πει ότι δεν πληρώθηκαν οι θέσεις στο Νοσοκοµείο Δράµας και
στο Νοσοκοµείο της Σάµου. Γιατί; Γιατί δεν υπάρχει σύνδεση,
κύριε Υπουργέ. Δεν υπάρχει σύνδεση. Στο Κιλκίς πήγαν οι για-
τροί, γιατί υπάρχει δρόµος πρόσβασης. Στα Γρεβενά πήγαν, γιατί
υπάρχει δρόµος πρόσβασης. 

Και κάτι ακόµα, κύριε Υπουργέ, γιατί σας λέω ότι πρέπει να το
δούµε συνδυαστικά. Ο Δήµαρχος Δράµας, µπράβο του και καλά
κάνει, δίνει 1.500 ευρώ σε όποιον γιατρό έρθει στο νοσοκοµείο
µας, σπίτι θα βρει; Κύριε Υπουργέ, δεν έχει σπίτια στη Δράµα,
όσα λεφτά και να δώσει ο δήµαρχός µας. Οπότε αν δεν δουλέ-
ψουµε συλλογικά στο να δούµε πώς θα γίνει ο δρόµος πρόσβα-
σης, πώς θα κατασκευάσουµε σπίτια, ώστε να µπορέσουν να
έρθουν να µείνουν οι γιατροί, τότε δεν θα λυθεί το πρόβληµα. 

Μέσα από την καρδιά µου σας λέω ότι αυτός ο άθλιος δρόµος
είναι δύσκολος για όσους ταξιδεύουν. Φανταστείτε καρκινοπαθή
µετά από χηµειοθεραπεία να επιστρέφει στον τόπο του µε αυτές
τις λακκούβες, µε αυτό το κακό οδόστρωµα. Να µην τύχει σε κα-
νέναν µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,

κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι

µόνο συµφωνώ στο τελευταίο σας σχόλιο, ο λόγος που η Κυβέρ-
νησή µας ίδρυσε τη µονάδα και ο λόγος που ο κ. Θεµιστοκλέους
είπε ότι είναι αναγκαιότητα, είναι αυτός που είπατε. 

Συµµερίζοµαι τον πόνο κάθε καρκινοπαθούς συµπολίτη µας
που δίνει τη µάχη µε τον καρκίνο. Έχω ιδρύσει τα προγράµµατα
«Οίκοθεν» και έχω εντάξει στο Ταµείο Ανάκαµψης το «ΝΟΣΠΙ»
για να παρέχουµε τη χηµειοθεραπεία στους καρκινοπαθείς στα
σπίτια τους, στο µέτρο που η επιστήµη το επιτρέπει, γιατί θέλω
να µειώσω την ταλαιπωρία τους. Έχασα την µητέρα µου από λευ-
χαιµία, που την πήγαινα στο Λαϊκό Νοσοκοµείο και έχω ζήσει όλη
τη διαδικασία ο ίδιος σε πολύ νεανική ηλικία, στα είκοσι µου χρό-
νια τι θα πει να δίνει κάποιος τη µάχη µε τον καρκίνο. Άρα, σε
όσα είπατε συµφωνώ. 

Τι είπατε, όµως, Ότι θέτετε ως βασικό πρόβληµα που δεν πάνε
οι γιατροί στη Δράµα, δύο πράγµατα: τον δρόµο και τα σπίτια.
Με συγχωρείτε, αλλά το Υπουργείο Υγείας δεν κατασκευάζει
δρόµους και δεν χτίζει σπίτια, άρα η ερώτησή σας πάλι σε λάθος
Υπουργό απευθύνεται. Δεν έχω καµία αντίρρηση να ενώσω τη
φωνή µου µαζί σας για να γίνει καλύτερος δρόµος και να φτια-
χτούν περισσότερα σπίτια. Εγώ, όµως, δεν µπορώ να τα κάνω.
Εννοώ ότι νοµικά και συνταγµατικά δεν µπορώ. 

Πάµε, όµως, να σας πω τι έχω κάνει στο πλαίσιο των δικών µου
αρµοδιοτήτων. Έχω αυξήσει τα χρηµατικά κίνητρα για τους για-
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τρούς και στη Δράµα. Έχω αυξήσει τα θεσµικά κίνητρα για τους
γιατρούς και στη Δράµα. Έχω ψηφίσει τον νόµο για να µπορεί ο
κύριος δήµαρχος -και µπράβο του- να δίνει τα χρήµατα που είπε
ότι θα δώσει. 

Θέλω να ακουστεί αυτό, γιατί είµαστε στη διαδικασία που είναι
η προκήρυξη στον αέρα. Οι γιατροί που θα δηλώσουν να πάνε
στο Νοσοκοµείο της Δράµας, πλην των 7.200 ευρώ επιπλέον που
τους δίνει το Υπουργείο Υγείας µε τον κανονικό µισθό ενός πα-
θολόγου στο νοσοκοµείο, πλην των θεσµικών κινήτρων που θε-
σπίσαµε να µείνει υποχρεωτικά µόνο τρία χρόνια εκεί, για να
µπορεί να παίρνει εκπαιδευτικές άδειες για διεθνή συνέδρια µε
τα έξοδα του νοσοκοµείου και όλα τα άλλα που ψηφίσαµε, θα
λαµβάνει και από τον Δήµαρχο Δράµας περίπου 1.500 ευρώ τον
µήνα επιπλέον. Άρα, σοβαρή οικονοµική ενίσχυση για να έχει και
σπίτι. Νοµίζω ότι είναι πια ένα πλέγµα µεγάλων κινήτρων και ελ-
πίζω ότι µε αυτό το πλέγµα κινήτρων θα πάµε καλύτερα αυτή τη
φορά. Δεν είναι λίγα πια. 

Την κάναµε την πολιτική µας κι έρχοµαι στα νούµερα. Παρέ-
λαβα και συγκέντρωσα µία προκήρυξη τον Σεπτέµβριο, µε 293
θέσεις ιατρών σε περιφερειακά νοσοκοµεία που βγαίναν διαρκώς
άγονες. Από αυτές τις 293, καλύφθηκαν οι 201 και ήδη έχουν διο-
ριστεί οι πρώτοι και µέσα στον Ιανουάριο θα έχουν διοριστεί
όλοι. 

Παράλληλα, ανοίξαµε την πλατφόρµα και επαναπροκηρύξαµε
άλλες 105 θέσεις. Δεν προκηρύξαµε τις 92 που έλειπαν. Βάλαµε
και κάποιες ακόµα και τις κάναµε 105 τις θέσεις. Είναι αυτή η
προκήρυξη που είναι τώρα στον αέρα και θα δούµε πόσες από
τις 105 θα καλυφθούν. 

Στην προηγούµενη προκήρυξη είχαµε δύο µεγάλες αστοχίες.
Δύο νοσοκοµεία πήγαν άσχηµα, όλα τα άλλα πήγαν σχετικά
καλά. Στην Ξάνθη, για παράδειγµα, και στη Σπάρτη λύθηκε το
πρόβληµα εντελώς. Πού ήταν τα προβλήµατα; Στην Κω και στη
Δράµα. Αυτές οι δύο περιοχές δεν µπόρεσαν να κάνουν το βήµα.
Ελπίζω ότι µε τα νέα κίνητρα θα µπορέσουν. Στις 21 του µηνός
και σε συνεργασία µε τον Δήµαρχο της Κω για αντίστοιχους λό-
γους. 

Πιστεύω, όµως, για τη Δράµα, ότι µε τη γενναία κίνηση του κυ-
ρίου Δηµάρχου και µε τα κινητά τα επιπλέον που ψηφίσαµε, αυτή
τη φορά θα έχουµε αποτέλεσµα. Να ακούσουν οι γιατροί ότι θα
έχουν κι αυτό το κίνητρο. 

Τώρα, έρχοµαι στο θέµα του δρόµου και στα σπίτια που απα-
σχολούν την Κυβέρνηση. Για τα σπίτια έχει γίνει ανακοίνωση από
τον Υπουργού Εθνικής Αµύνης, που λέει στο σχέδιό του για τα
σπίτια ότι ένα κοµµάτι των σπιτιών αυτών αφορά τους γιατρούς.
Έχει, όµως, µια διαδικασία. Δεν µπορούν να γίνουν ούτε σε έναν
µήνα, ούτε σε δύο µήνες. Είναι πιο µακροπρόθεσµες πολιτικές
που δεν έχουν να κάνουν µε την τρέχουσα προκήρυξη. Συµ-
φωνώ, όµως, µαζί σας ότι πρέπει να βελτιωθούν οι υποδοµές.
Καµία αντίρρηση. 

Θέλω να το πω για µια φορά για να ακουστεί: Συµµερίζοµαι
απολύτως την αγωνία των καρκινοπαθών και των οικογενειών
τους. Θεωρώ µεγάλη ταλαιπωρία να πηγαίνουν από τη Δράµα
στο Θεαγένειο. Θέλω πάρα πολύ να υπάρξει επιτυχία στην προ-
κήρυξη για να µένουν στη Δράµα. Γι’ αυτό και ιδρύσαµε τη µο-
νάδα αυτή. Δυστυχώς, όµως, εγώ δεν µπορώ να πάω να κάνω τις
χηµειοθεραπείες. 

Κλείνοντας, να σας ευχαριστήσω και για έναν άλλο λόγο, διότι
µου δώσατε την ευκαιρία να κάνω την ερώτηση µαζί µε τον φίλο
µου, τον Νίκο Παπαθανάση εδώ, που δεν τον είχα δει για το νέο
έτος, παρά µόνο σε κάτι πίτες, στον οποίο έχω µεγάλη αδυναµία. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν θα συ-

ζητηθούν κατόπιν συνεννόησης: η επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό
349/10-1-2025 του Βουλευτή Λάρισας της Κ.Ο. «ΣΥΡΙΖΑ - ΠΡΟ-
ΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ» κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε θέµα: «Άµεση ικανοποί-
ηση του τεκµηριωµένου αιτήµατος των αδικηµένων αµυγδαλο-
παραγωγών της Π.Ε. Λάρισας για χορήγηση ενισχύσεων
ήσσονος σηµασίας (de minimis) για το έτος 2022», η επίκαιρη
ερώτηση µε αριθµό 351/10-1-2025 του Βουλευτή Λάρισας της
Κ.Ο. «ΣΥΡΙΖΑ-ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ» κ. Βασιλείου Κόκκαλη

προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα: «Εµπαιγ-
µός και κοροϊδία οι εξαγγελίες της Κυβέρνησης για την κατα-
σκευή της Γέφυρας του Παλαιόπυργου» και η επίκαιρη ερώτηση
µε αριθµό 357/13-1-2025 του Προέδρου της Κ.Ο. «ΝΕΑ ΑΡΙ-
ΣΤΕΡΑ» και Βουλευτή Μεσσηνίας κ. Αλέξανδρου Χαρίτση προς
τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε θέµα: «Κίν-
δυνο για τα κονδύλια του Ταµείου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότη-
τας εντοπίζει το Ελεγκτικό Συνέδριο. Τι θα κάνει η Κυβέρνηση;».

Δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Βουλευτή η επίκαιρη
ερώτηση µε αριθµό 363/13-1-2025 του Βουλευτή Αχαΐας της Κ.Ο.
«ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ» κ. Νικολάου Καραθανα-
σόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Άµεσα µέτρα στή-
ριξης των ασθενών µε µεσογειακή αναιµία στη Δυτική Ελλάδα».

Συνεχίζουµε τώρα µε την πρώτη µε αριθµό 350/10-1-2025 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Β3’ Νότιου
Τοµέα Αθηνών της Κ.Ο. «ΣΥΡΙΖΑ - ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ»
κ. Νικολάου Παππά προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών µε θέµα: «Βόµβα από το Ελεγκτικό Συνέδριο για το
Ταµείο Ανάκαµψης - Σκιές, καθυστερήσεις, απεντάξεις έργων και
κίνδυνος απώλειας κονδυλίων από τις κυβερνητικές επιλογές».

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα ευθέως να ρωτήσω τον Υπουργό αν θεωρεί ότι το

Ελεγκτικό Συνέδριο, το ανώτατο δηµοσιονοµικό δικαστήριο της
χώρας, υπερβάλλει. Διότι δεν καταλαβαίνω πραγµατικά την απά-
θεια µε την οποία αντιµετωπίζει η πλευρά της Κυβέρνησης αυτή
την πραγµατική βόµβα, η οποία έπεσε στον δηµόσιο διάλογο.
Έρχεται το Ελεγκτικό Συνέδριο και κάνει παρατηρήσεις οι οποίες
είναι σοκαριστικές. Υπάρχει κίνδυνος απώλειας κονδυλίων. Αµ-
φισβητείτε την έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου; Θα θέλαµε να
το ακούσουµε. Θα θέλαµε να ακούσουµε τεκµηρίωση. 

Λέει το Ελεγκτικό Συνέδριο ότι δεν υπάρχει επαρκές σύστηµα
εντοπισµού καθυστερήσεων, δεν υπάρχει επαρκές σύστηµα αν-
τιµετώπισης των καθυστερήσεων, ότι είναι υποστελεχωµένοι οι
φορείς υλοποίησης και κάνετε το λεγόµενο outsourcing σε συµ-
βούλους, οι οποίοι πάλι δεν γιατρεύουν τα συµπτώµατα των κα-
θυστερήσεων. Λέει το Ελεγκτικό Συνέδριο ότι δεν υπάρχει η
διασυνδεσιµότητα των πληροφοριακών συστηµάτων. Λέει ότι δεν
αιτιολογούνται επαρκώς οι απεντάξεις. 

Κύριε Παπαθανάση, σας έχουµε ασκήσει κριτική για το Ταµείο
Ανάκαµψης, για το γεγονός ότι τα διαχειρίζεστε χωρίς τον
επαρκή διακοµµατικό έλεγχο τα κονδύλια αυτά, για το γεγονός
ότι υπάρχει υπερσυγκέντρωση. Δική σας απάντηση ήταν αυτή
που αποκάλυψε ότι στο δανειακό σκέλος µόνο επτά µικρές επι-
χειρήσεις έχουν γίνει δικαιούχοι των δανειακών δυνατοτήτων.
Όλα αυτά αποδεικνύεται ότι δεν ήταν δικές µας υπερβολές, δεν
ήταν ένας αντιπολιτευτικός οίστρος, αλλά ήταν µια αυτονόητη
τη θέση µιας επισπεύδουσας αντιπολίτευσης, η οποία βλέπει κα-
θυστερήσεις τις οποίες έρχεται µε εµφατικό τρόπο να τις επιβε-
βαιώσει και να τις ενισχύσει το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Ερωτάσθε, λοιπόν, πώς δικαιολογείτε το πλήθος αυτών των
αστοχιών και τι µέτρα προτίθεστε να λάβετε για να υπερβείτε τις
πάρα πολύ καίριες παρατηρήσεις που σωρεύονται στην έκθεση
του Ελεγκτικού Συνεδρίου;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,

κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για να απαντήσετε στην ερώτηση
του κ. Παππά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Καληµέρα και καλή
χρονιά, µιας και δεν είχαµε την ευκαιρία να τα πούµε.

Καταρχάς, εγώ χαίροµαι που ο κ. Παππάς αναφέρθηκε σε πα-
ρατηρήσεις. Έχει µεγάλη αξία, κύριε Πρόεδρε, να πούµε ότι εδώ
ερχόµαστε για να απαντήσουµε επί των παρατηρήσεων του
Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

Κι επειδή είµαι σίγουρος ότι ερωτά καλοπροαίρετα και στα
πλαίσια του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, θέλω να ενηµερώσω τον
κ. Παππά ότι στις 12 το βράδυ χτες, τριάντα δύο χιλιάδες συµ-
πολίτες µας είχαν µπει µέσα στο σύστηµα του gov.gr –που είναι
µάλιστα ένα καινοτόµο πρωτοπόρο σύστηµα που δεν υπάρχει και
δεν µπορεί να το βρει κάποιος στην Ευρώπη- για να αιτηθούν ως
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προς την επιλεξιµότητά τους για το πρόγραµµα «Σπίτι µου ΙΙ»,
γιατί ακριβώς αυτό κάνει το Ταµείο Ανάκαµψης. 

Το Ταµείο Ανάκαµψης έχει µεταρρυθµίσεις και έργα και κυ-
ρίως κατευθύνει τους πόρους προς την κοινωνία, προς τους συµ-
πολίτες µας και προς την επιχειρηµατικότητα. Γι’ αυτό, λοιπόν,
καταθέτω στη Βουλή µερικά από τα εµβληµατικά έργα, γιατί είναι
πάρα πολλά τα έργα. Και επειδή υπάρχει προφανώς αγωνία από
τον κ. Παππά, να του πω ότι είναι και το «Σπίτι µου ΙΙ» και το
Εθνικό Πρόγραµµα Προσυµπτωµατικού Ελέγχου «Προλαµβάνω»
προϋπολογισµού 296 εκατοµµύρια ευρώ. 

Εδώ η συζήτηση γίνεται για το τι σηµαίνει το Ταµείο Ανάκαµ-
ψης στην κοινωνία και στην οικονοµία, γιατί είδα ότι αποσπασµα-
τικά πήγε και αναφέρθηκε στο δανειακό σκέλος και δεν είναι το
δανειακό σκέλος, είναι κυρίως το σκέλος το οποίο γυρίζει στην
κοινωνία.

Είχαµε, λοιπόν, τριάντα επτά χιλιάδες απογευµατινά χειρουρ-
γεία, 2,5 δισεκατοµµύρια σε «Εξοικονοµώ», ψηφιακές δράσεις
για τα σχολεία µε διαδραστικούς πίνακες, διακόσια πενήντα και-
νούργια ηλεκτρικά λεωφορεία, το βόρειο τµήµα του Ε65, εβδο-
µήντα αστικές αναπλάσεις, ψηφιοποίηση των αρχείων του
κράτους ύψους 600 εκατοµµύρια µε 1,4 δισεκατοµµύρια σελίδες
-που δεν φρόντισε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ να ασχοληθεί καν
µε το θέµα-, εκατόν εξήντα πέντε έργα οδικής ασφάλειας, περισ-
σότερα από ογδόντα έργα ύδρευσης σε όλη την Ελλάδα -γιατί
έχει σηµασία ότι το Ταµείο Ανάκαµψης και την καθηµερινότητα
του πολίτη-, το πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ» για την πολιτική προστασία. 

Τα καταθέτω για να τα µελετήσετε.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονο-

µίας και Οικονοµικών κ. Νικόλαος (Νίκος) Παπαθανάσης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γι’ αυτό, λοιπόν, θα απαντήσω επάνω σε αυτό το οποίο είπε
ως προς τις παρατηρήσεις, ότι το Ελεγκτικό Συνέδριο απαντά
κατ’ ουσίαν σε έναν έλεγχο σε συγκεκριµένα έργα -γιατί προ-
σέξτε, έχει επιλέξει συγκεκριµένα έργα- και κατ’ ουσίαν δεν κάνει
έλεγχο νοµιµότητας, ούτε επισύρει δηµοσιονοµικές διορθώσεις,
ούτε καταλογίζει ευθύνες, κύριε Παππά. Κατ’ ουσίαν τι κάνει;
Δίνει τις παρατηρήσεις του επί του σχεδίου. Παρατηρήσεις, λοι-
πόν -αυτό το οποίο είπατε εσείς- κάνει το Ελεγκτικό Συνέδριο. 

Και εδώ θα πρέπει να πούµε ότι το Ταµείο Ανάκαµψης έχει ένα
ελληνικό σχέδιο, το οποίο πατάει επάνω σε ένα σύστηµα διαχεί-
ρισης και ελέγχου, ένα σύστηµα διαχείρισης και ελέγχου µονα-
δικό µε πολλές δικλίδες ασφαλείας, το οποίο έχει συµφωνηθεί
µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και ικανοποιεί όλες τις απαιτήσεις
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Είναι πολύ σηµαντικό ότι στα πέντε
αιτήµατα, τα οποία έχουν κατατεθεί µέχρι σήµερα, κύριε Παππά,
γίνεται ενδελεχής έλεγχος για το κάθε ορόσηµο και βεβαίως το
κάθε ορόσηµο και το κάθε έργο έχει και ενδιάµεσα στάδια και τα
οποία στάδια αυτά τα παρακολουθεί η ειδική task force που
υπάρχει και παρακολουθεί κατ’ ουσίαν το κάθε έργο και το κάθε
ορόσηµο του Ταµείου Ανάκαµψης. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέτε ότι υπάρχει απουσία υποχρεωτικών εν-
διάµεσων χρονοδιαγραµµάτων υλοποίησης έργων. Μα ακριβώς
αυτό, υπάρχουν ενδιάµεσα διότι τα ενδιάµεσα παρακολουθούν-
ται. Και για να µπορέσουµε να πετύχουµε, ας πούµε, τα ορόσηµα
του πέµπτου αιτήµατος, θα πρέπει να έχουν ικανοποιηθεί όλα τα
αιτήµατα και όλα τα ορόσηµα. Αλλιώς δεν εκταµιεύεται το ποσό.
Και θα δείτε από τις εκθέσεις που κατατίθενται και την έγκριση
που λαµβάνει το κάθε αίτηµα από το ECOFIN, ότι πρέπει να ικα-
νοποιούνται όλα τα ορόσηµα για να υπάρχει η εκταµίευση. Και
αυτήν την στιγµή η Ελλάδα έχει εκταµιεύσει 18 δισεκατοµµύρια
ευρώ, δηλαδή, το 50% και κάτι του προγράµµατος. Αλλά εάν λά-
βετε και την εκταµίευση που περιµένουµε για το πέµπτο αίτηµα,
τότε αυτό µας ανεβάζει σε υψηλότερη θέση και προσεγγίζουµε
το 60% της εκταµίευσης των πόρων που µπαίνουν στην ελληνική
οικονοµία. 

Εποµένως θα πρέπει να βλέπουµε, κύριε Παππά, εκ του απο-
τελέσµατος για τις εκταµιεύσεις του Ταµείου Ανάκαµψης και να
κρίνουµε τι ακριβώς κερδίζει η Ελλάδα µέσα από το πρόγραµµα
αυτό. Οι παρατηρήσεις είναι δεκτές. Γι’ αυτό, λοιπόν, επάνω σε

συγκεκριµένα έργα υπάρχουν και οι οποιεσδήποτε διορθώσεις
ή πράξεις από συγκεκριµένα Υπουργεία, ακριβώς για να ικανο-
ποιήσουµε και τις παρατηρήσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει ο κ. Παππάς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, πολύ κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινάω µε το εξής: Αναφερθήκατε στα απογευµατινά χει-

ρουργεία. Για τα απογευµατινά χειρουργεία θέλω να σας θυµίσω
-και το θυµάστε και εσείς κύριε Πρόεδρε- ότι το Φεβρουάριο του
περασµένου έτους είχαν ανακοινωθεί ότι θα γίνουν εξήντα χιλιά-
δες. Περιχαρής στο τέλος του έτους που πέρασε, µας ανακοι-
νώσατε ότι θα γίνουν τα µισά. Συγχαρητήρια και γι’ αυτό! 

Τα προγράµµατα «Σπίτι µου ΙΙ» καλώς να προχωρήσουν, αλλά
είναι στη λογική επιδότησης της ζήτησης. Δεν λύνει το πρό-
βληµα. Άλλες χώρες έχουν αφιερώσει δισεκατοµµύρια για την
στέγη. Μη µας λέτε για έλεγχο νοµιµότητας. Η ευρωπαία εισαγ-
γελέας ασχολείται µε 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία απο-
δόθηκαν σχεδόν κατ’ αποκοπή σε εταιρείες που κάνουν ψηφιακά
έργα.

Πάµε τώρα στο θέµα µας. Χαίροµαι πάρα πολύ που ο κ. Πα-
παθανάσης λέει ότι πρέπει να ασχοληθούµε µε το σκέλος των
δαπανών. Μου άσκησε κριτική επειδή αναφέρθηκα στο δανειακό
σκέλος από το οποίο ωφελούνται µόνο επτά τον αριθµό µικρές
επιχειρήσεις στην Ελλάδα. 

Πάµε στις δαπάνες, κύριε Παπαθανάση. Έχω εδώ την έκθεση
του ευρωπαϊκού Ελεγκτικού Συνεδρίου, η οποία υπογραµµίζει τα
ίδια πράγµατα. Και λέει τι; Και ελπίζω από την δευτερολογία σας
να προάγουµε τον διάλογο και τη διαφάνεια, ότι πρέπει να δη-
µοσιεύονται οι τελικές δαπάνες για να βλέπουµε την απορροφη-
τικότητα, όχι το να µεταφέρονται τα χρήµατα του Ταµείου
Ανάκαµψης σε έναν λογαριασµό κάποιου φορέα υλοποίησης.
Εκεί δεν έχεις πραγµατοποιήσει δαπάνη. Γνωρίζετε από πραγ-
µατική δαπάνη, έτσι δεν είναι; Είναι άλλο να µεταφέρονται τα
χρήµατα από τον έναν λογαριασµό του Ταµείου Ανάκαµψης στον
λογαριασµό του φορέα υλοποίησης και άλλο να περνάνε τα χρή-
µατα στον τελικό δικαιούχο. Αυτό λέει η έκθεση του ευρωπαϊκού
Ελεγκτικού Συνεδρίου µε αριθµό 13/24. 

Χαίροµαι που εσείς είστε πιο -θα έλεγα- δεκτικός στις παρα-
τηρήσεις του ελληνικού Ελεγκτικού Συνεδρίου σε σχέση µε τις
απαντήσεις που έδωσε η Ειδική Υπηρεσία Συντονισµού του Τα-
µείου Ανάκαµψης στο Ελεγκτικό Συνέδριο, η οποία αποδέχτηκε
µόνο µία παρατήρηση, που δεν αφορούσε και δικές της ευθύνες
αλλά αυτό δεν έχει σηµασία. Σηµασία έχει η δική σας τοποθέ-
τηση αποδοχής αυτών των παρατηρήσεων, των προβληµατι-
σµών.

Αλλά για να κάνουµε παραγωγική τη συζήτηση, κύριε Παπα-
θανάση, και να δούµε πόσα λεφτά µπορεί να χάσει η χώρα -διότι
θεωρώ ότι δεν έχει αντιληφθεί η Κυβέρνηση το µέγεθος του προ-
βλήµατος- ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία θα καταθέσει δύο
αιτήσεις κατάθεσης εγγράφων. Θα σας ζητήσουµε, λοιπόν, να
µας καταθέσετε τα ποσοστά απορρόφησης και την πορεία υλο-
ποίησης του Ταµείου Ανάκαµψης ανά µέτρο και σκέλος µε βάση
όµως τον ορισµό που απαιτεί το ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο
για την πληρωµή στους τελικούς δικαιούχους, δηλαδή τις πραγ-
µατικές δαπάνες όχι τα νούµερα που µας κοµίσατε στην πρωτο-
λογία σας, που αφορά τη µεταφορά κονδυλίων στους λογα-
ριασµούς των φορέων υλοποίησης. 

Και δεύτερον -και νοµίζω εδώ θα έχει πάρα πολύ ενδιαφέρον-
να µας προσκοµίσετε το σύνολο της αλληλογραφίας της Ειδικής
Υπηρεσίας Συντονισµού του Ταµείου Ανάκαµψης µε το ευρω-
παϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο, πάρα πολύ απλά, για να δούµε τι είπε
η υπηρεσία, τι απάντησε, πώς αποκρίθηκε στα σχετικά ερωτηµα-
τολόγια και για να καταλάβει και ο ελληνικός λαός πόσο σοβαρά
είναι τα πράγµατα µε το Ταµείο Ανάκαµψης και πώς αυτό τείνει
να καταστεί µία µεγάλη χαµένη ευκαιρία.

Τελικές δαπάνες είπα, κύριε Υπουργέ, όχι µεταφορά χρηµάτων
από τον έναν λογαριασµό του δηµοσίου στον άλλον. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κύριος Υπουργός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
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γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Ευχαριστώ τον κ.
Παππά που µου δίνει την ευκαιρία να απαντήσω στο µέρος των
εκταµιεύσεων και από πλευράς της ελληνικής πολιτείας. Και προ-
φανώς θα καταθέσουµε ότι ζητήσει η Αντιπολίτευση και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Αλλά για την ενηµέρωσή του θέλω να σας πω ότι στο
κοµµάτι των επιδοτήσεων από τα 8,6 δισεκατοµµύρια τα οποία
έχει λάβει η Ελλάδα από το Ταµείο Ανάκαµψης, πάνω από 7,6 δι-
σεκατοµµύρια έχουν εισρεύσει στην κοινωνία και στην οικονοµία.
Αυτή είναι, λοιπόν, η απάντησή µας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Αυτές είναι οι τελικές δαπάνες;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Μάλιστα.
Προφανώς, ξέρετε, είναι σηµαντικό όταν κάνουµε ένα δηµόσιο

διάλογο να µιλάµε για την επιχειρηµατικότητα µε τους όρους της
οικονοµίας. Και η Ελλάδα έχει αυτά τα αποτελέσµατα τα οποία
γνωρίζετε ως προς την ανάπτυξη γιατί η ανάπτυξη δεν έτυχε, πέ-
τυχε. Κάτι έκανε σωστό αυτή η Κυβέρνηση για να πετύχει η ανά-
πτυξη. 

Θέλω να σας πω ότι στο σκέλος το δανειακό -που µάλιστα ένα
κοµµάτι ανακατευθύνεται τώρα σε αυτό που σας είπα νωρίτερα
στο «Σπίτι µου ΙΙ» και στο «Αναβαθµίζω το Σπίτι µου»- βλέπουµε
δύο δισεκατοµµύρια ευρώ, ένα δισεκατοµµύριο από το Ταµείο
Ανάκαµψης και ένα δισεκατοµµύριο από τις τράπεζες, τα οποία
πηγαίνουν προς την κοινωνία για να µπορέσει να αγοράσει ή να
εξυπηρετήσει σε επίπεδο ενοικίου ένα σπίτι. Γι’ αυτό βλέπουµε
ότι πάνω από 15 δισεκατοµµύρια σε επενδύσεις ήρθαν λόγω του
Ταµείου Ανάκαµψης, όπου εδώ έχουµε 7 δισεκατοµµύρια από το
δανειακό σκέλος. 

Έχει, λοιπόν, σηµασία να συµφωνήσουµε στο εξής: Πρώτον,
ως προς την επιχειρηµατικότητα θα πρέπει να ζυγίσετε και να
βάλετε όλα τα εργαλεία, κύριε Παππά. Γιατί πιάνετε µόνο το δα-
νειακό σκέλος; Γιατί δεν πιάνετε το ΕΣΠΑ 2021 - 2027 που αφορά
µόνο τις µικρές, πολύ µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις; Γιατί το
πιάνετε αυτό; Γιατί δεν βάζετε, λοιπόν, πώς στηρίζετε η µικρο-
µεσαία επιχειρηµατικότητα; 

Μήπως πρέπει να σας θυµίσω ότι αυτόν το µήνα ανοίγει πάλι
το Ταµείο Επιχειρηµατικότητας ή ότι ανοίγουν οι µικροπιστώσεις
για τη γυναικεία επιχειρηµατικότητα µε 75% επιδότηση του επι-
τοκίου, για να πάρουν οι γυναίκες να ιδρύσουν και να ξεκινήσουν
µε τη στήριξη της γυναικείας επιχειρηµατικότητας µια επιχεί-
ρηση; Θα πρέπει, λοιπόν, όταν µιλάµε για επιχειρηµατικότητα,
για να είµαστε σοβαροί, θα πρέπει να µιλάµε µε όρους που αφο-
ρούν την οικονοµία. 

Τώρα, συµφωνούµε, λοιπόν, ότι το Ελεγκτικό Συνέδριο, το
οποίο είναι ανώτατο όργανο, έδωσε τις παρατηρήσεις του, ότι
υπάρχει ένα σχέδιο διαχείρισης και ελέγχου πολύ σοβαρό το
οποίο ελέγχεται συνεχώς και από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
από το Task Force για κάθε αίτηµα το οποίο υποβάλλεται. Μάλι-
στα το 2025 θα καταθέσουµε δύο αιτήµατα, το έκτο και το
έβδοµο αίτηµα, για να κλείσουµε το 2026 µε άλλα δύο αιτήµατα
και να κλείσει το Ταµείο Ανάκαµψης. Βλέπετε -και θα τα κατα-
θέσω τα στατιστικά στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση- ότι η Ελ-
λάδα βρίσκεται στις πρώτες θέσεις.

Να κάνουµε µία συζήτηση, αν θέλετε, Κυβέρνηση και Αντιπο-
λίτευση στο πώς µπορούµε να ανακατευθύνουµε πόρους. Να
µου πείτε αυτό που µου είπατε, ότι είπατε για εξήντα χιλιάδες
χειρουργεία άρα είδατε ότι είναι και για τους πολλούς. Γιατί ο κ.
Μαµουλάκης συνεχώς µιλάει ότι το Ταµείο Ανάκαµψης αφορά
τους λίγους. Δεν αφορά τους λίγους, κύριε Παππά. Αφορά τους
πολλούς. Σας είπα και για τα απογευµατινά χειρουργεία και χαί-
ροµαι που είπατε για εξήντα χιλιάδες. Χαίροµαι, λοιπόν, που απο-
δέχεστε ότι γίνονται τα απογευµατινά χειρουργεία και είναι
αποτέλεσµα του Ταµείου Ανάκαµψης. 

Άρα, λοιπόν, να πάµε πίσω στη µεγάλη συνεισφορά του Τα-
µείου Ανάκαµψης στην κοινωνία και στην οικονοµία, να δούµε
τους δείκτες -έχει σηµασία να δούµε τους δείκτες- να κρίνουµε
το ταµείο εκ του αποτελέσµατος και να δούµε πού στεκόµαστε
στην Ευρώπη, γιατί δεν ζούµε στον πλανήτη Άρη, στην Ευρώπη
ζούµε, ως προς τις απορροφήσεις και να δούµε πού στεκόµαστε
στατιστικά. Και µετά την όποια κριτική ως προς τα ενδιάµεσα
χρονοδιαγράµµατα θα πρέπει να τα κρίνουµε σε σχέση µε την

επίτευξη των ορόσηµων. Αν πετυχαίνουµε τα ορόσηµα, σηµαίνει
ότι πετυχαίνουµε τους στόχους, σηµαίνει ότι εισπράττουµε τα
χρήµατα. Και σας απάντησα ότι από τα 8,6 τα 7 δισεκατοµµύρια
έχουν µπει στην κοινωνία και στην οικονοµία, εποµένως βλέπετε
πόσο γρήγορα µπαίνουν. Μάλιστα επειδή είναι ένα νέο πρό-
γραµµα, όχι όπως το πρόγραµµα της Γαλλίας, έπρεπε να ξεκινή-
σει µε τις νοµικές δεσµεύσεις, τρέχει, λοιπόν, µε εκθετικό βαθµό. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-

ζουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 373/13-1-2025 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Κ.Ο. «ΠΛΕΥΣΗ
ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ» κ. Αλέξανδρου Καζαµία προς τον Υπουργό Εθνι-
κής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε θέµα: «Η διαπίστωση σοβα-
ρών καθυστερήσεων και παραλείψεων από το Ελεγκτικό
Συνέδριο στην υλοποίηση των έργων του Ταµείου Ανάκαµψης
και Ανθεκτικότητας».

Κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα πριν τον κ. Παπαθανάση, ο οποίος απαντούσε σε µία

παρεµφερή ερώτηση. Κύριε Παπαθανάση, υπάρχει εδώ µια έκ-
θεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου η οποία είναι, πραγµατικά, κό-
λαφος για την Κυβέρνηση. Μιλάει για πολύ σοβαρές
καθυστερήσεις στην υλοποίηση των έργων του Ταµείου Ανάκαµ-
ψης και Ανθεκτικότητας και εσείς στις απαντήσεις που δώσατε
προηγουµένως εστιάσατε στο πόσο καλό είναι το Ταµείο Ανά-
καµψης. Δεν είναι αυτό το θέµα που συζητάµε. 

Η έκθεση µιλάει για ελλείψεις στο θεσµικό πλαίσιο του συστή-
µατος διαχείρισης και ελέγχου που πλήττουν την αποτελεσµατι-
κότητά του στην πρόληψη και τον έγκαιρο εντοπισµό τυχόν
καθυστερήσεων και εσείς µας είπατε ότι είναι πάρα πολύ σο-
βαρό. Η έκθεση δεν κάνει µόνο δειγµατοληπτικό έλεγχο. Είπατε
ότι εστιάστηκε το Ελεγκτικό Συνέδριο σε κάποια συγκεκριµένα
έργα. Όχι, η έκθεση µιλάει και συνολικά για το πρόγραµµα και
την ικανότητά του να υλοποιεί τα έργα και να απορροφά τα κον-
δύλια. 

Όπως γνωρίζετε πολύ καλά, η έκθεση εστιάζει στο γεγονός
ότι υπάρχουν τεράστιες καθυστερήσεις στα αιτήµατα πληρω-
µών. Η πρώτη καθυστέρηση έγινε στο δεύτερο από τα εννέα αι-
τήµατα συνολικά µέχρι το 2026. Η δεύτερη καθυστέρηση ήταν
τεσσερισήµισι µηνών. Η τρίτη καθυστέρηση ακόµη περισσότερο,
έφτασε τους δέκα µήνες, και η τέταρτη καθυστέρηση στο πέµ-
πτο αίτηµα έφτασε τους δώδεκα µήνες. Δηλαδή είµαστε τελείως
εκτός χρονοδιαγραµµάτων και εσείς έχετε µιλήσει επανειληµµέ-
νως για επιτυχή εκτέλεση. Έχετε επίσης µιλήσει για 103% απορ-
ροφητικότητα. 

Υπάρχει πλήρης απόκλιση ανάµεσα σε αυτά που λέτε εσείς και
προσπαθείτε να παρουσιάσετε µια επιτυχή εικόνα του ταµείου
και της υλοποίησης των έργων του Ταµείου Ανάκαµψης στην Ελ-
λάδα και σε αυτά που λέει το Ελεγκτικό Συνέδριο. Πέραν του γε-
γονότος, βεβαίως, ότι έχουν παρατηρηθεί και από τον ευρωπαίο
Εισαγγελέα περιπτώσεις οι οποίες χρήζουν έρευνας ύψους 2,5
δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ, πώς αιτιολογείτε το γεγονός ότι
παρά τις αλλεπάλληλες διαβεβαιώσεις σας για επιτυχή υλοποί-
ηση του προγράµµατος και των χρονοδιαγραµµάτων το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο µιλάει για καθυστερήσεις και ελλείψεις στο
θεσµικό πλαίσιο που πλήττουν την αποτελεσµατικότητά του. Και
επίσης, ποια έκτακτα µέτρα σκοπεύει το Υπουργείο σας να λάβει
για την άµεση αντιµετώπιση των καθυστερήσεων και παραλεί-
ψεων που εντόπισε το Ελεγκτικό Συνέδριο στην υλοποίηση των
έργων του Ταµείου Ανάκαµψης και τι εγγυήσεις µπορείτε να µας
δώσετε για το ότι η Ελλάδα δεν θα χάσει ενωσιακούς πόρους µε
αυτές τις τεράστιες καθυστερήσεις, οι οποίες απειλούν να µας
οδηγήσουν στο τέλος του προγράµµατος το 2026 χωρίς να
έχουµε εκταµιεύσει όλα τα ποσά που αναµένει η Κυβέρνηση στο
σχέδιό της να λάβει από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Στην ερώτηση του
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κ. Καζαµία αναφέρεται ότι µε βάση αυτά τα οποία λέµε απορρο-
φήσαµε για το 2024 103% από αυτά τα οποία είχαν προβλεφθεί
ως προς την απορρόφηση. Πώς να το κάνουµε, κύριε Καζαµία;
Δεν το λέµε εµείς. Το λέει το Γενικό Λογιστήριο από τις απορρο-
φήσεις, σύµφωνα µε αυτά τα οποία πλήρωσε η πολιτεία ως προς
την εκτέλεση του Ταµείου Ανάκαµψης. Αµφισβητείτε και αυτό,
ότι πετύχαµε το 103%; Το αµφισβητείτε και αυτό, µάλιστα. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Το Ελεγκτικό Συνέδριο το λέει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Κοιτάξτε εσείς
µόλις αναφερθήκατε, και στην ερώτησή σας, αναφέρεστε στο
103%. Το αµφισβητείτε το 103%;

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Το Ελεγκτικό Συνέδριο το αµφι-
σβητεί.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Αφήστε το Ελεγ-
κτικό. Εδώ, στην ερώτησή σας, αναφέρεστε στο 103%. Προσέξτε
τι γράφετε λοιπόν, µέσα. Μην αµφισβητείτε πράγµατα τα οποία
είναι αναµφισβήτητα σωστά. 

Επίσης, εδώ µιλάτε σχετικά µε τα αιτήµατα. Να ρωτήσω κάτι,
αυτό εδώ, το οποίο είναι από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή -γιατί σας
είπα ότι ζούµε στην Ευρώπη, δεν ζούµε σε άλλον πλανήτη- ότι η
Ελλάδα είναι τέταρτη στα αιτήµατα στην Ευρώπη, δεν το µε-
τράτε; Θα το καταθέσω στη Βουλή για να το µελετήσετε. 

Ότι είµαστε τέταρτοι στα αιτήµατα δεν έχει αξία και σηµασία;
Θέλω να σας πω ότι για το σχέδιο, επειδή αναφερθήκατε στο
σχέδιο διαχείρισης και ελέγχου, το σχέδιο διαχείρισης και ελέγ-
χου είναι εγκεκριµένο από όλα τα ευρωπαϊκά όργανα. Είναι ένα
σχέδιο που αφορά την Ελλάδα, εγκεκριµένο από την Ευρώπη και
από το ECOFIN και µάλιστα τηρείται απαρέγκλιτα. Σας είπα ότι
δεν µπορούµε να εισπράξουµε χρήµατα, εάν δεν τηρήσουµε το
σχέδιο διαχείρισης και ελέγχου και δεν ολοκληρώσουµε όλα τα
ορόσηµα. Τώρα βέβαια εσείς µιλάτε για χαοτική κατάσταση, µά-
λιστα. 

Είναι λοιπόν χαοτική κατάσταση, κύριε Καζαµία, ότι η Ελλάδα
είναι πρώτη στην Ευρώπη ως προς το σχέδιο του Ταµείου Ανά-
καµψης -το καταθέτω να το µελετήσετε- ως προς τις εκταµιεύ-
σεις των πόρων; Ότι η Ελλάδα είναι πρώτη στην Ευρώπη ως
προς το ΑΕΠ είναι χαοτική κατάσταση; Ότι η Ελλάδα είναι σή-
µερα όγδοη χωρίς να συµπεριλάβουµε το πέµπτο αίτηµα, το
οποίο θα µας ανεβάσει, γιατί το πέµπτο αίτηµα έχει κατατεθεί,
περιµένουµε τώρα στις 20 του µηνός να εγκριθεί, που θα µας
ανεβάσει τουλάχιστον τρεις θέσεις, είναι χαοτική κατάσταση
αυτό, το λέτε χαοτική κατάσταση για µία χώρα που βρίσκεται
στις πρώτες θέσεις της Ευρώπης; Λέτε χαοτική κατάσταση όταν
έχουµε πετύχει τον µέσο όρο όλων των ορόσηµων του σχεδίου
του Ταµείου Ανάκαµψης; 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονο-
µίας και Οικονοµικών κ. Νικόλαος (Νίκος) Παπαθανάσης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Θέλετε να µελετήσετε αυτά, για να κάνουµε µια συζήτηση επί
της ουσίας και να δούµε στις κορώνες που πετάτε περί χαοτικής
κατάστασης τι αξία έχει στην καθηµερινότητα του πολίτη από το
πρωί που ξεκινά η µέρα µέχρι το βράδυ; Εάν τα παιδιά στα σχο-
λεία έχουν µια καλύτερη εικόνα µε τους διαδραστικούς πίνακες,
εάν τα νοσοκοµεία, αυτά τα ογδόντα-ογδόντα πέντε νοσοκοµεία
και τα κέντρα υγείας, θα είναι καλύτερα για να εξυπηρετήσουν
τους συµπολίτες µας;

Θέλετε να µου πείτε µήπως τα εκατόν πενήντα έξι κέντρα
υγείας να γίνουν διακόσια; Να κάνουµε µια συζήτηση επί της ου-
σίας, για το αν θέλετε να προσθέσουµε περαιτέρω κέντρα
υγείας. Είναι αυτό µια συζήτηση, αλλά όχι ότι η Ελλάδα έχει χα-
οτική κατάσταση, όταν βρίσκεται από τις πρώτες χώρες στην Ευ-
ρώπη σε πολλά. 

Και δεν λέω ότι δεν έχουµε γραφειοκρατία στην Ελλάδα ή ότι
δεν αντιµετωπίζουµε ζητήµατα τα οποία προσπαθούµε µε µεταρ-
ρυθµίσεις να επιταχύνουµε. Και αυτός είναι ο ρόλος και αυτό
είναι που κάνουµε από την πρώτη στιγµή. Η Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη αυτό θέλει να αλλάξει µε τη µεταρρυθµιστική της πολιτική.

Βεβαίως και αντιµετωπίζουµε θέµατα. Όµως, είναι γεγονός ότι
είµαστε µπροστά και στο ΕΣΠΑ. Δεν πρέπει να υποτιµάµε την
εθνική αυτή προσπάθεια. 

Εποµένως, η συζήτηση ας περιοριστεί τουλάχιστον στο τι µπο-
ρούµε να προσθέσουµε στο Ταµείο Ανάκαµψης και αν το κάθε
µέτρο το οποίο ανακοινώνουµε και τρέχει έχει σηµαντική αξία και
αν µπορούµε να το διευρύνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, έχετε τον λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Παπαθανάση, εγώ δεν σας µιλώ για παρατηρήσεις και

διαπιστώσεις της Πλεύσης Ελευθερίας. Σας διάβασα τι λέει η έκ-
θεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Και όταν µου λέτε ότι αµφι-
σβητώ εγώ, δεν είµαι εγώ που αµφισβητώ. Η έκθεση του
Ελεγκτικού Συνεδρίου αµφισβητεί. Λέει φοβερά πράγµατα. Μι-
λάει για υπηρεσίες εσωτερικού ελέγχου των εµπλεκόµενων φο-
ρέων, που ουδόλως έχουν συµβάλει -το αµφισβητείτε αυτό;-
στον έλεγχο της ορθής εφαρµογής των διαδικασιών υλοποίησης
των έργων του Ταµείου Ανάκαµψης και στην αξιολόγηση της
αποτελεσµατικότητάς τους. 

Κατοικείτε σε ένα άλλο σύµπαν! Αρνείστε την πραγµατικότητα,
την οποία διαπιστώνει µε σαφήνεια το Ελεγκτικό Συνέδριο. Μιλάει
για περιπτώσεις υποστελέχωσης στους θεσµικούς µηχανισµούς
ελέγχου. Το αρνείστε και αυτό; Δεν υπάρχει υποστελέχωση; 

Κύριε Παπαθανάση, τα αιτήµατα πληρωµής έχουν καθυστερή-
σει πάρα πολύ. Είναι ψέµα; Είναι δική µας εφεύρεση ότι το πέµ-
πτο αίτηµα κατατέθηκε µε διαφορά δώδεκα µηνών σε σχέση µε
αυτό που προβλεπόταν; Αρνείστε ότι υπάρχει αυτή η καθυστέ-
ρηση; Αρνείστε ότι τη στιγµή που υπάρχει αυτή η καθυστέρηση
έρχεται ο κ. Σκέρτσος, όπως και εσείς τώρα, και µας λέτε ότι όλα
ολοκληρώνονται στον χρόνο τους; Πώς είναι δυνατόν να λέτε τέ-
τοια πράγµατα, τη στιγµή που υπάρχει µια όντως χαοτική κατά-
σταση σύµφωνα µε τις διαπιστώσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου; 

Το Ελεγκτικό Συνέδριο επίσης επικοινώνησε µε Υπουργούς,
µε την κ. Κεραµέως, και παραθέτει την επιστολή της στο Ελεγ-
κτικό Συνέδριο ως παράρτηµα στην έκθεσή του. Και η κ. Κερα-
µέως αναγνωρίζει ότι υπήρξαν καθυστερήσεις στην αρχή και ότι
τώρα εξοµαλύνονται. Όχι ότι έχουν εκλείψει, ότι εξοµαλύνονται.
Δηλαδή, συνεχίζουν να υπάρχουν. 

Το ίδιο ισχύει και στην απαντητική επιστολή του κ. Παπαστερ-
γίου. Ευχαριστεί µάλιστα το Ελεγκτικό Συνέδριο για την άψογη
συνεργασία τους. Και εσείς αρνείστε αυτά που λέει το Ελεγκτικό
Συνέδριο. 

Θα σας ρωτήσω επίσης κάτι για το οποίο δεν απαντήσατε κα-
θόλου. Το Ελεγκτικό Συνέδριο σάς κάνει πέντε συστάσεις να
διορθώσετε την καταστροφική κατάσταση που διαπιστώνει το
ίδιο στους µηχανισµούς ελέγχου του Ταµείου Ανάκαµψης. 

Τι θα κάνετε από αυτά; Θα τα αγνοήσετε µε τον τρόπο που
προσπαθείτε να αγνοήσετε την ερώτησή µας; Θα πείτε ότι δεν
υπάρχει τίποτα, ότι είµαστε οι πρώτοι στην Ευρώπη; Αυτό µας
είπατε. Και συνεπώς, το Ελεγκτικό Συνέδριο µπορεί να γράφει
ό,τι εκθέσεις θέλει και η Κυβέρνηση θα αδιαφορεί για αυτά; 

Είστε υπό έλεγχο για κακή υλοποίηση των έργων και παριστά-
νετε ότι δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Αυτό είναι προσβλητικό
και για τους θεσµούς που ελέγχουν, αλλά και για τους Έλληνες
πολίτες. 

Το Ταµείο Ανάκαµψης ευθύνεται για µια σειρά έργων τα οποία
δίνουν θέσεις εργασίας, και συµβάλλουν στην οικονοµική ανά-
πτυξη της χώρας για τα επόµενα χρόνια. Δεν µπορεί να συµπε-
ριφέρεστε µε αυτή την αδιαφορία και αυτόν τον µπλαζέ τρόπο
όταν έχετε εκθέσεις - κόλαφο όπως αυτές που λάβατε από το
Ελεγκτικό Συνέδριο. 

Περιµένουµε να ακούσουµε τι θα κάνετε εκτάκτως για να διορ-
θώσετε αυτή την κατάσταση και αν θα συµµορφωθείτε µε τις συ-
στάσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου για το τι πρέπει να
διορθώσετε, ούτως ώστε να εκταµιεύονται οι πληρωµές από το
Ταµείο Ανάκαµψης στην ώρα τους και να προλάβετε µήπως και
χάσετε χρήµατα από την Ευρωπαϊκή Ένωση στο τέλος του προ-
γράµµατος, που είναι σοβαρός κίνδυνος και τον επισηµαίνει το
Ελεγκτικό Συνέδριο. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα δυτικά
θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθου-
σας «Ελευθέριος Βενιζέλος», σαράντα τέσσερις µαθήτριες και
µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 5ο Δηµοτικό
Σχολείο Αλίµου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σήµερα έχουµε στη Βουλή κοινοβουλευτικό έλεγχο, στον
οποίο οι Βουλευτές όλων των κοµµάτων ρωτούν την Κυβέρνηση
για θέµατα που αφορούν είτε την περιοχή τους είτε γενικότερα
ζητήµατα. Τώρα είναι η τελευταία ερώτηση και ο Υπουργός θα
πάρει τον λόγο και θα κλείσει η συνεδρίαση. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ (ΝΙΚΟΣ) ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Καλωσορίζουµε τα
παιδιά. 

Έχει µεγάλη σηµασία, γιατί µιλάµε για το Ταµείο Ανάκαµψης,
το οποίο αγγίζει την καθηµερινότητα όλων των πολιτών µε πολ-
λούς τρόπους. Σίγουρα οι συνοδοί θα έχουν λάβει κάποιο SMS
για προληπτικές εξετάσεις. Ή σίγουρα στις αίθουσες των παι-
διών οι διαδραστικοί πίνακες θα έχουν έρθει -αν δεν έχουν έρθει,
θα έρθουν-, κάτι που κατ’ ουσίαν βελτιώνει την εµπειρία των µα-
θητών κατά τη διδακτική ώρα. 

Εποµένως, το Ταµείο Ανάκαµψης αφορά την καθηµερινότητα
και τους πολίτες και έχουµε υποχρέωση να το αντιµετωπίζουµε
σοβαρά. Είναι ένα εργαλείο το οποίο ολοκληρώνεται το 2026.
Ήταν αποτέλεσµα της κρίσης που δηµιούργησε ο COVID και
ήρθε για να µπορέσει να αποκαταστήσει ασυµµετρίες και προ-
βλήµατα κατά τη διάρκεια του COVID. 

Χαίροµαι πολύ, κύριε Καζαµία, µε τη «χαοτική κατάσταση» και
τα λοιπά που αναφέρετε στην ερώτησή σας, όπου και εσείς -ο κ.
Παππάς µίλησε για παρατηρήσεις- µιλήσατε για συστάσεις. 

Όταν ξεκίνησα, σας είπα ότι ο έλεγχος δεν είναι έλεγχος νοµι-
µότητας, δεν επισύρει δηµοσιονοµικές διορθώσεις, δεν διαπι-
στώνει ούτε καν την παραµικρή µνεία σε παρατυπίες ή µη ορθή
διαχείριση. Είναι λοιπόν συστάσεις και µάλιστα συστάσεις επί
του σχεδίου διαχείρισης και ελέγχου. 

Επίσης, σας ανέφερα νωρίτερα ότι το σχέδιο διαχείρισης και
ελέγχου δεν είναι ένα απλό εργαλείο το οποίο εκπονήθηκε από
την ελληνική πολιτεία. Είναι ένα εργαλείο το οποίο είναι κοινό
κατ’ ουσίαν µε όλα τα κράτη - µέλη και εφαρµόζεται απαρέγκλιτα
προκειµένου να µην υπάρχει οποιαδήποτε διαφοροποίηση σε
οποιοδήποτε ταµείο. 

Σας κατέθεσα εδώ στη Βουλή πίνακες όπου παρουσιάζεται,
σύµφωνα µε το σχέδιο αυτοδιαχείρισης και ελέγχου, ότι η Ελ-
λάδα βρίσκεται στις πρώτες θέσεις σχετικά µε την επίτευξη των
οροσήµων.

Μάλιστα, επειδή σίγουρα ενδιαφέρεστε για την πορεία του
προγράµµατος, θα σας πω ότι θα ακολουθήσει το 2025 το έκτο
αίτηµα πληρωµής ύψους 3,9 δισεκατοµµυρίων ευρώ, 2,1 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ από το σκέλος των επιχορηγήσεων και 1,8 δισε-
κατοµµύριο ευρώ από το δανειακό σκέλος. Και τον Οκτώβριο θα
κατατεθεί το έβδοµο αίτηµα 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, όπου το
σκέλος των επιχορηγήσεων θα είναι 1,7 δισεκατοµµύριο και το
δανειακό σκέλος 1,8 δισεκατοµµύριο. 

Έχει λοιπόν σηµασία να δούµε ότι το Ταµείο Ανάκαµψης κα-
ταθέτει τις παρατηρήσεις του και προφανώς κάποιες παρατηρή-

σεις ή, αν θέλετε, κάποιες συστάσεις λαµβάνονται υπ’ όψιν. Ση-
µασία έχει ότι εµείς πρέπει να ακολουθήσουµε πολύ πιστά τους
κανόνες τους κανόνες της Ευρωπαϊκής Επιτροπής προκειµένου
να υποβάλλουµε τα αιτήµατα. 

Σας κατέθεσα επίσης ότι, σύµφωνα και µε το πέµπτο αίτηµα
και εφόσον εγκριθεί το πέµπτο αίτηµα διότι έχουµε πετύχει τα
ορόσηµα, η Ελλάδα θα ανέβει ακόµα ψηλότερα στις θέσεις. Παρ’
ότι έχουµε γραφειοκρατία, µε κάθε τρόπο, µε µεταρρυθµιστική
πολιτική, απλοποιώντας διαδικασίες, επιταχύνοντας διαδικασίες
και µε τον τελευταίο νόµο έτσι ώστε να υπάρχει και ταχύτερη
απόδοση της δικαιοσύνης, προσπαθούµε να επιταχύνουµε και
να πετύχουµε τα ορόσηµα. 

Σας διαβεβαιώ λοιπόν ότι, όπως δεν χάσαµε ένα ευρώ από το
ΕΣΠΑ 2014-2020, που αφέθηκε στην τύχη του κατά τη διακυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ και το παραλάβαµε πολύ χαµηλά και έπρεπε να τρέ-
ξουµε υπερβολικά για να µην χάσει η Ελλάδα ούτε ένα ευρώ, η
Ελλάδα δεν θα χάσει ούτε 1 ευρώ από το Ταµείο Ανάκαµψης. 

Το σκέλος των επιδοτήσεων είναι πολύ σηµαντικό, το σκέλος
των δανείων είναι, επίσης, πολύ σηµαντικό, αλλά να σας θυµίσω
ότι το σκέλος των δανείων είναι χρήµατα που δανειζόµαστε και
τα επιστρέφουµε. Δεν είναι χρήµατα που µένουν. Το σκέλος των
επιδοτήσεων είναι το σηµαντικό, έτσι ώστε να εισπράξουµε όλα
τα λεφτά.

Σας διαβεβαιώ, λοιπόν, ότι δεν θα χάσουµε ούτε 1 ευρώ, διότι
ακριβώς έχουµε προβλέψει και µια υπερδέσµευση, όπως κά-
νουµε σε όλες τις προγραµµατικές περιόδους και σε όλα τα ευ-
ρωπαϊκά προγράµµατα. Όπως, επίσης, δεν θα χάσουµε κανένα
ευρώ -και είµαστε και σε αυτό τέταρτοι στην Ευρώπη- στην
απορρόφηση του ΕΣΠΑ 2021-2027.

Δίνουµε µεγάλη σηµασία στους ευρωπαϊκούς πόρους, πετύ-
χαµε το µεγαλύτερο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων των τε-
λευταίων δεκατεσσάρων ετών. Φέτος, το 2025, θα έχουµε ακόµη
υψηλότερο. Θα έχουµε το υψηλότερο των τελευταίων δεκαπέντε
ετών, ύψους 14,1 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αυτό το πρόγραµµα,
µε τον τρόπο που µπαίνει στην οικονοµία, µας φέρνει και πάλι
πολύ ψηλά στην ανάπτυξη, όπου κατ’ ουσίαν τι σηµαίνει ανά-
πτυξη; Σηµαίνει δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, δηλαδή δια-
θέσιµου εισοδήµατος, που µαζί µε την πάλη που κάνουµε στο
θέµα της ακρίβειας βελτιώνουµε την καθηµερινότητα των πολι-
τών.

Αναµένουµε, λοιπόν, την έγκριση του πέµπτου αιτήµατος.
Ετοιµαζόµαστε µε τα ορόσηµα για το έκτο αίτηµα και θα συνεχί-
σουµε, λαµβάνοντας υπ’ όψιν το Ελεγκτικό Συνέδριο. Βεβαίως,
είµαστε δεκτικοί στις συστάσεις και στις παρατηρήσεις, αλλά να
ξέρετε ότι ο κανόνας είναι το Σχέδιο Διαχείρισης και Ελέγχου,
το οποίο ελέγχεται πολύ αυστηρά από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
και µάλιστα µε ένα πολύ αυστηρό task force, το οποίο βρίσκεται
ακριβώς πάνω από κάθε επίτευξη οροσήµου και κάθε επίτευξη
ολοκλήρωσης έργου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Με τη συ-

ναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.21’ λύεται η συνεδρίαση για τη
Δευτέρα 20 Ιανουαρίου 2025 και ώρα 15.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων.
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